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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Visar att ledamot/ersättare varit frånvarande under sammanträdet 
T Visar att ersättare tjänstgjort under sammanträdet 
N Visar att ersättare närvarat under sammanträdet 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen antecknas under vilka 
paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort det under hela sammanträdet. 
 
 

Ledamöter X/-   Ersättare T/N  
 Moderata samlingspartiet (M) 
Mats Gerdau X   Asta Groth T  
Cathrin Bergenstråhle X   Elisabeth Engström -  
Tobias Nässén X   Anders Bruhn T  
Helene Skantze  X   Annika Jung T  
Filip Wiljander  X   Vilma Mori Aguilar T  
Eva Öhbom Ekdahl X   Dominique Faymonville -  
Bo Bergkvist  X   Per Norling N  
Richard Wendt  X   Angela Berglund N  
Oliver Rykatkin X   Noa Samenius N  
Eivor Örenmark X   Christina Rinman -  
Magnus Sjöqvist X      
Anna Kjellin Flory -      
Peter Zethraeus  X      
Johan Hiller X      
Axel Krottler X      
Andreas Brännström -      
Lotta Riedel   X      
Lena Gatenborg  -      
Richard Herrey -      
 Centerpartiet (C) 
Christine Lorne  X   Olga Anikina T  
Hans Peters  X   Björn Strehlenert -  
Håkan Ekengren  X   Maria Håård N  
Johan Krogh  X      
Linnea Strömberg  -      
Martin Hedman  X      
 Liberalerna (L) 
Gunilla Grudevall-Steen X   Anna-Karin Boréus N  
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Monica Brohede Tellström X   Johan Kjellman N  
Martin Sääf X   Karin Bünger -  
Mats Granath X      
Lena Linnerborg X      
 Kristdemokraterna (KD) 
Karin Teljstedt X   Malin Gunnesson T §§ 463-464 
Anders Tiger X  Ej 463-464 (jäv). Jack Sjölund N  
Lydia Liu (-) X      

 Socialdemokraterna (S) 
Khashayar Farmanbar X   Andreas Falk  T  

Hadia Mian -   Ella Tegsten  T  

Maria Raner  X   Erik Svanfeldt  N  

Espen Bjordal  X   Emelie Friberg -  

Gunnel Nyman Gräff  X   Viktor Ellström  -  
Martin Hellströmer  -   Andreas Andersson N  
Majvie Swärd  X      
Mattias Qvarsell X      
Helena Westerling  X      
Carl-Magnus Grenninger  X      
Alva Dahn  X      

 Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X   Lamin Jatta Modigh  T  
Mikael Carlsson  X   Kristina Granlund N  
Lina Olsson  X   Carin Larsson N  
Yusie Rundkvist Chou  X      
Bosse Ståldal  -      
 Sverigedemokraterna (SD) 
Åsa Nyberg X   Louise Wallenblad  T §§ 457-509 
Esa Örmä X   Pernilla Axelsson (-) -  
Stephan Andersson  X   Christina Wiltman -  
Leonid Yurkovskiy  X      
David Hyde  -      

 Miljöpartiet de gröna (MP) 
Sidney Holm X   Louise Ollivier  T  
Lisskulla Zayane X   Göran Börjesson  T  
Ninni Lindberg  -      
Pascal Mafall Fall  -      
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 Vänsterpartiet (V) 
Amanda Sandholm  -   Tomas Ottosson T  
Lisa Rasmussen X  §§ 463-509 Rolf Wastesson T §§ 432-462 

Fredrik Holmqvist X      
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§ 432  KFKS 2018/888 

Ny ersättare i Nacka kommunfullmäktige 
 
Länsstyrelsen har utsett nedanstående person. 
Jack Sjölund (KD), ny ersättare 
 
- - - - - 
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§ 433 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 
(MP) i Nacka kommunfullmäktige 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Pascal Falls begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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§ 434 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(S) i Nacka kommunfullmäktige fr.o.m. 2021-01-01 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Viktor Ellströms begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 435 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Eivor Örenmark (M) och Espen Bjordal (S) att justera 
protokollet tillsammans med ordföranden Eva Öhbom Ekdahl (M). Justeringen äger rum 
den 14 december 2020 i Nackasalen och den 17 december 2020 i Nacka stadshus, 
entréhuset plan 2. 
 
- - - - - 
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 14 december 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 436 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
kommunstyrelsen från Viktor Ellström (S) samt val av 
ny ersättare fr.o.m. 2021-01-01 t.o.m. 2022-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Henrik Unosson (S). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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 14 december 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 437 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
kommunstyrelsen från Emelie Friberg (S) samt val av ny 
ersättare fr.o.m. 2021-01-01 t.o.m. 2022-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Andreas Andersson (S). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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 14 december 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 438 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
kommunstyrelsen från Helena Westerling (S) samt val 
av ny ledamot fr.o.m. 2021-01-01 t.o.m. 2022-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Gunnel Nyman Gräff (S). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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 14 december 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 439 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
val- och demokratinämnden från Birgitta Rasmussen (V) 
samt val av ny ledamot t.o.m. 2022-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Hediye Güzel (V). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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 14 december 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 440 KFKS 2018/888 

Val av ny ersättare i val- och demokratinämnden t.o.m. 
2022-12-31 efter Hediye Güzel (V) 

Beslut 
Som ny ersättare väljs Alena Jukic (V). 
 
- - - - - 
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 14 december 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 441 KFKS 2018/888 

Val av nämndeman till Nacka tingsrätt t.o.m. 2023-12-31 
efter Martin Rundkvist (utsedd av S)  

Beslut 
Som ny nämndeman väljs Maria Åberg. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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 14 december 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 442 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 
tillika 2:e vice ordförande i val- och demokratinämnden 
från Björn Friberg (S) samt val av ny ledamot tillika 2:e 
vice ordförande t.o.m. 2022-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot tillika 2:e vice ordförande väljs Brita Nyman (S). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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 14 december 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 443 KFKS 2018/888 

Val av ny ersättare i val- och demokratinämnden t.o.m. 
2022-12-31 efter Brita Nyman (S) 

Beslut 
Som ny ersättare väljs Alexander Onnela (S). 
 
- - - - - 
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 14 december 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 444 KFKS 2018/888 

Val av deltidsengagerad förtroendevald (S), 100 %, 
fr.o.m. 2021-01-01 t.o.m. 2021-06-30 

Beslut 
Som ny deltidsengagerad väljs Hina Khan (S), 100 %. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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 14 december 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 445 KFKS 2018/888 

Val av ledamöter och ersättare samt presidium till 
arbets- och företagarnämnden fr.o.m 2021-01-01 t.o.m. 
2021-12-31 
 

Beslut 
Till ledamöter och ersättare väljs nedanstående. 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Filip Wiljander M Nicklas Carlsson M 
Joachim Cederblad M Eva Öhbom Ekdahl M 
Lars Flink M Asta Groth M 
Christian Listérus M Anna Lööv C 
Håkan Ekengren C Kristian Andersson L  
Mats Granath L  Johan Martis KD 
Helena Edberg KD Hadia Mian S 
Gunnel Nyman Gräff S Anita Johansson S 
Stefan Hult S Brita Ström MP 
YuSie Rundkvist Chou NL Lars-Åke Sandström V 

 
Till presidium väljs nedanstående. 
 

Presidium Parti 
Filip Wiljander, ordförande M 
Helena Edberg, 1:e vice ordförande KD 
Gunnel Nyman Gräff, 2:e vice ordförande S 

 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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 14 december 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 446 KFKS 2018/888 

Val av ledamöter och ersättare samt presidium till 
fritidsnämnden fr.o.m 2021-01-01 t.o.m. 2021-12-31 
 

Beslut 
Till ledamöter och ersättare väljs nedanstående. 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Oliver Rykatkin M Per Norling M 
Margareta Hjelmstad M Ann-Margret Larsson M 
Richard Herrey M Love Wahrolén M 
Ylva Hedman C Hans Lenkert C 
Gunilla Grudevall-Steen L Petter Strömberg L  
Gustav Magnusson KD Therese Nymoen KD 
Ella Tegsten S Hina Khan S 
Lennart Hävrén S Martin Hellströmer S 
Bosse Ståldal NL Noa Liungman MP 
Bo Nilsson MP Fatou Bojang V 

 
Till presidium väljs nedanstående. 
 

Presidium Parti 
Gunilla Grudevall Steen, ordförande L 
Oliver Rykatkin 1:e vice ordförande M 
Ella Tegsten, 2:e vice ordförande S 

 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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 14 december 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 447 KFKS 2018/888 

Val av ledamöter och ersättare samt presidium till 
kulturnämnden fr.o.m 2021-01-01 t.o.m. 2021-12-31 
 

Beslut 
Till ledamöter och ersättare väljs nedanstående. 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Richard Wendt M Vilma Mori Aguilar M 
Elisabet Engström M Robin Irberger M 
Monika Segerman M Adrienne Teleki M 
Mattias Westling C Katarina Devell C 
Lena Linnerborg  L Ingvar Eklund L  
Charlotte Fryklund L  Jack Sjölund KD 
Ylva Jans KD Mattias Qvarsell S 
Lovisa Emanuelsson S Ewa Jäderberg S 
Päivi Dahlin NL Lamin Jatta Modigh NL 
Jan Salomonsson V Åsa Marnell MP 

 
Till presidium väljs nedanstående. 
 

Presidium Parti 
Richard Wendt, ordförande M 
Lena Linnerborg, 1:e vice ordförande L 
Lovisa Emanuelsson, 2:e vice ordförande S 

 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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 14 december 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 448 KFKS 2018/888 

Val av ledamöter och ersättare samt presidium till miljö- 
och stadsbyggnadsnämnden fr.o.m 2021-01-01 t.o.m. 
2021-12-31 
 

Beslut 
Till ledamöter och ersättare väljs nedanstående. 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Cathrin Bergenstråhle M Anna Carlsson M 
Johan Hiller M Frank Svensson M 
Magnus Sjöqvist M Lotta Riedel M 
Tim Sundberg M Annika Haglund C 
Johan Krogh C Caroline Westerståhl C 
Martin Sääf L  Birgitta Berggren Hedin L  
Anders Tiger KD Peter Hamilton KD 
Henrik Unosson S Thomas Josefsson S 
Helena Westerling S Alva Dahn S 
Christina Ståldal NL Håkan Athari Håkansson S 
Stephan Andersson SD Lina Olsson NL 
Mats Marnell MP Åsa Nyberg SD 
Rolf Wasteson V Desha Svenneborg MP 

 
Till presidium väljs nedanstående. 
 

Presidium Parti 
Cathrin Bergenstråhle, ordförande M 
Johan Krogh, 1:e vice ordförande C 
Henrik Unosson, 2:e vice ordförande S 

 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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 14 december 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 449 KFKS 2018/888 

Val av ledamöter och ersättare samt presidium till 
natur- och trafiknämnden fr.o.m 2021-01-01 t.o.m. 2021-
12-31 
 

Beslut 
Till ledamöter och ersättare väljs nedanstående. 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Peter Zethraeus M Anders Bruhn M 
Bo Bergkvist M Noa Samenius M 
Dominique Faymonville M Camilla Boström M 
Hans Peters C Hassan El Mahdi C 
Helena Håkansson L  Maria Lidzell L  
Jonathan Lindgren KD Christoffer Mars KD 
Björn Friberg S Björn Eckerman S 
Godwyll Osei-Amoako S Madeleine Wrang S 
Lina Olsson NL Carin Larsson NL 
Henrik Hermansson MP Joel Lallerstedt MP 

 
Till presidium väljs nedanstående. 
 

Presidium Parti 
Hans Peters, ordförande C 
Peter Zethraeus, 1:e vice ordförande M 
Lina Olsson, 2:e vice ordförande NL 

 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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 14 december 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 450 KFKS 2018/888 

Val av ledamöter och ersättare samt presidium till 
socialnämnden fr.o.m 2021-01-01 t.o.m. 2021-12-31 
 

Beslut 
Till ledamöter och ersättare väljs nedanstående. 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Helene Skantze M Fredrik Skog M 
Mikael Sandström M Annika Jung M 
Anna Döös M Cecilia Wendt M 
Martin Hedman C Virginija Danylaite C 
Anna-Karin Boréus L  Johan Norman L 
Monica Sjölund KD Martin Gunnesson KD 
Andreas Falk S Britta Högberg S 
Maria Åberg S Margareta Eriksson S 
Shahin Malak NL Per Chrisander MP 
Brita Ström MP Ebbe Lindström V 

 
Till presidium väljs nedanstående. 
 

Presidium Parti 
Helene Skantze, ordförande M 
Martin Hedman, 1:e vice ordförande C 
Andreas Falk, 2:e vice ordförande S 

 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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 14 december 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 451 KFKS 2018/888 

Val av ledamöter och ersättare samt presidium till 
utbildningsnämnden fr.o.m 2021-01-01 t.o.m. 2021-12-31 
 

Beslut 
Till ledamöter och ersättare väljs nedanstående. 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Andreas Brännström M Per Norling M 
Lena Gatenborg M Magnus Gilén M 
Christina Rinman M Filippa Althoff M 
Linnea Strömberg C Olga Anikina C 
Monica Brohede Tellström L My Pohl C 
Martin Gunnesson KD Anna Nörby Gennerud L  
Andreas Andersson S Maria Lagerroos KD 
Emelie Norborg Friberg S Eva Berg Arbro S 
Mikael Carlsson NL Moska Hassas S 
Anne Wetterlind MP Bo Hallbeck V 

 
Till presidium väljs nedanstående. 
 

Presidium Parti 
Monica Brohede Tellström, ordförande L 
Andreas Brännström 1:e vice ordförande M 
Andreas Andersson, 2:e vice ordförande S 

 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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 14 december 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 452 KFKS 2018/888 

Val av ledamöter och ersättare samt presidium till 
äldrenämnden fr.o.m 2021-01-01 t.o.m. 2021-12-31 
 

Beslut 
Till ledamöter och ersättare väljs nedanstående. 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Eivor Örenmark M Jeanette Ahlandsberg M 
Angela Berglund M Frank Svensson M 
Gun Lingbert M Cathrine Pålsson M 
Ulla Krogh C Maria Håård C 
Johan Kjellman L  Therése Sundberg L  
Karin Teljstedt KD Gregor Bergquist KD 
Espen Bjordal S Jan Farogh Moshref KD 
Bengt Stenqvist S Hanneli Lindholm S 
Päivi Dahlin NL Carin Larsson NL 
Ninni Lindberg MP Amanda Sandholm V 

 
Till presidium väljs nedanstående. 
 

Presidium Parti 
Karin Teljstedt, ordförande KD 
Eivor Örenmark 1:e vice ordförande M 
Espen Bjordal, 2:e vice ordförande S 

 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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 14 december 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 453 KFKS 2020/1 

Anmälningar från revisorerna, övriga anmälningar samt 
meddelanden och tillkännagivanden 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Anmälningar till kommunfullmäktige 2020-12-14 

Skrivelser från revisorerna 
Revisionsskrivelse daterad 2020-11-25, inklusive 
revisionsrapport 4/2020 – Granskning av verksamhetsstyrning/ 
målstyrning 
Revisionsskrivelse daterad 2020-11-25, inklusive 
revisionsrapport 5/2020 – Granskning av arbetsmiljö och 
personalförsörjningen inom socialtjänsten 

Övrigt 
Rapportering av ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen och 
lag om stöd och service till vissa funktionshindrade – kvartal 2, 
år 2020 
 

 
- - - - - 
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 14 december 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 454 KFKS 2020/1017 

Ansökan om att förbruka stiftelsen Sociala samfondens 
tillgångar 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att inge en ansökan om tillstånd enligt 6 kap. 5 § 

stiftelselagen till länsstyrelsen om att förbruka stiftelsen Sociala Samfondens 
resterande tillgångar. 
 

2. Under förutsättning att beslut enligt ovan fattas, beslutar kommunfullmäktige att 
skänka Sociala samfondens resterande tillgångar till Majblommans lokalförening i 
Nacka. 

Ärendet 
Kommunfullmäktige förvaltar stiftelsen Sociala samfonden. Fondens årliga avkastning har 
blivit allt lägre med åren och under de senaste fem åren har det inte varit möjligt att göra 
utdelningar i enlighet med fondens stadgar. Avkastningen som finns att fördela är lägre än 
kostnaderna för annonsering och övrig administration. Eftersom det inte finns någon 
upplösningsrätt i stadgarna för Sociala samfonden kan den enbart upplösas enligt de fyra 
förutsättningar som anges i 6 kap. 5 § stiftelselagen (1994:1220). Samtliga fyra 
förutsättningar är uppfyllda i år. En ansökan om att få tillstånd till upplösning behöver 
därmed göras till länsstyrelsen. Socialnämnden föreslår att kvarstående tillgångar ska 
skänkas till Majblommans lokalförening i Nacka (§ 125, SOCN 2015/373-790). 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 287 
Protokollsutdrag från socialnämnden den 27 oktober 2020, § 125 
Tjänsteskrivelse från omsorgsenheten, daterad den 10 oktober 2020 

Yrkanden 
Helene Skantze (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens – 
och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med detta förslag.  
 
- - - - - 
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 14 december 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 455 KFKS 2020/935 

Revidering kommunstyrelsen och utbildningsnämndens 
reglementen 

Beslut 
Kommunfullmäktige reviderar kommunstyrelsens och utbildningsnämndens reglementen i 
enlighet med bilaga 1 och 3 till tjänsteskrivelsen daterad den 6 november 2020. 

Ärendet 
I skollagen används begreppet "huvudmän inom skolväsendet": Begreppet innebär att 
kommunen är huvudman för kommunalt drivna skolor och att fristående skolor är sina 
egna huvudmän. En uppdelning i ansvaret som huvudman enligt skollagen görs i Nacka 
kommun mellan utbildningsnämnden som finansieringsansvarig nämnd och 
kommunstyrelsen som ansvarig för de kommunala förskolorna/ skolorna. I syfte att 
förtydliga uppdelningen av ovan ansvar förslås revideringar av reglementena. 
Utgångspunkten för revideringarna är att tydliggöra kommunstyrelsens ansvar såsom 
huvudman för utbildningen i det kommunala förskolorna och skolorna inom vissa 
skolformer, likt de fristående aktörerna, och utbildningsnämndens ansvar såsom 
hemkommun. Skrivningarna syftar inte till att förändra nuvarande uppdrag utan istället 
förtydliga uppdelningen av ansvar som åligger respektive nämnd. 
 
Förslag om revidering av utbildningsnämndens reglemente har beretts i den nämnden och 
föreslagna ändringar för kommunstyrelsen har beretts av kommunstyrelsens 
verksamhetsutskott för att gå i ett gemensamt ärende via kommunstyrelsens arbetsutskott. 
Ärendet kommer därefter beredas av kommunstyrelsen för beslut i kommunfullmäktige. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 288 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik-och kanslienheten, daterad den 6 
november 2020 
Bilaga 1 Förslag på reviderat reglemente för kommunstyrelsen 
Bilaga 2 Kommunstyrelsens reglemente i nuvarande lydelse 
Bilaga3 Förslag på reviderat reglemente för utbildningsnämnden 
Bilaga 4 Utbildningsnämndens reglemente i nuvarande lydelse 
Bilaga 5 Protokollsutdrag kommunstyrelsens verksamhetsutskott (planeras att fattas, 
med omedelbar justering, vid sammanträde den 24 november 2020) 
Bilaga 6 Protokollsutdrag utbildningsnämnden den 5 november 2020 § 77 UBN 
2020/132 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens – 
och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med detta förslag.  
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 456 KFKS 2020/864 

Kundval i Nacka 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att grunden för Nackas valfrihetssystem utgörs av ett 
auktorisationssystem benämnt kundval, i enlighet med stadsledningskontorets 
tjänsteskrivelse den 11 november 2020. 

Ärendet 
Stadsledningskontoret har tagit initiativ till en översyn av Nackas kundvalssystem, vilket nu 
ligger inom ramen för projektet "Kundval 2.0 - utveckling". I projektets tidiga skede har 
det vid en första genomgång visat sig att valfrihetssystem enligt lagen om valfrihetssystem 
(förkortad LOV) till viss del har sammanblandats med kommunens beslutade 
auktorisationssystem benämnt kundval. Då LOV och kundval skiljer sig åt bland annat vad 
gäller begrepp, vilka tjänster som kan omfattas av respektive system samt formerna för 
överklagande finns det skäl till att förtydliga kommunens val av auktorisationssystem. I 
ärendet redovisas grunderna för Nackas auktorisationssystem benämnt kundval som utgår 
ifrån kommunens antagna reglemente för kundval. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 289 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 11 
november 2020 

Yrkanden 
Karin Teljstedt (KD) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), Mats Gerdau (M) och 
Monica Brohede Tellström (L), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag. 
 
Rolf Wastesson (V) yrkade bifall till följande tilläggsförslag: 
”Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram en plan för hur 
kundvalen i Nacka avskaffas och verksamheterna övergår i egen regi senast från och med 
årsskiftet 2022-2023.” 
 
Johan Krogh och Mats Gerdau yrkade avslag på tilläggsförslaget från Rolf Wastesson. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade bifallit kommunstyrelsens förslag.  
 



 
41 (123) 

 14 december 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Därefter ställde ordföranden tilläggsförslaget från Rolf Wastesson (V) mot avslag och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat att avslå tilläggsförslaget. 

Reservationer 
Rolf Wastesson reserverade sig för Vänsterpartiet och angav följande. 
.”Det kan inte vara okänt att vi i Vänsterpartiet varit kritiska till och emot införandet av 
kundval ända sedan det började med fotvården 1984. Varför är då vi i Vänsterpartiet emot 
kundvalet, det låter ju sympatiskt att ”kunderna” ska kunna välja hur de vill ha tjänsten från 
kommunen utförd. Nackas kundval är ett val i högre utsträckning för utförande företag 
som kan välja kund än att brukarna kan välja hur de vill ha tjänsterna utförda. 
För brukarna så är valet främst att de kan välja en annan utförare om de är missnöjda. Hur 
den andra utföraren kommer att klara sitt åtagande, det vet man i praktiken inte på 
förhand. Detta är inte vad vi i Vänsterpartiet menar vara valfrihet. För oss är det en 
självklarhet att brukarna ska ha ett avgörande inflytande över hur tjänsterna ska utföras och 
vad de ska ha för innehåll. Men det har inget att göra med att välja det ena eller andra 
privata företaget. 
Det finns ett flertal bekymmer med kundvalet. Det först kanske är namnet: KUNDval. När 
brukaren betraktas som kund så reduceras brukarens rättigheter. Vi är invånare, elever, 
brukare och patienter, inte kunder, i Nacka kommun. Invånare och medborgare har 
lagstadgade rättigheter och skyldigheter. För företagen är kunder bara källan till de vinster 
som de enligt lag ska generera för i verksamheten.   
Kundvalet har också en förmåga att utarma verksamheten. Vi kan se att Nacka sedan 
många år saknar en egen hemtjänst vilket ju dessutom medför att brukarna faktiskt kraftigt 
begränsas i sin valfrihet. Orsaken till att kommunen saknar egen hemtjänstorganisation är 
ju rent ekonomisk, det ”lönar sig inte”. Att det inte lönar sig för kommunen beror i hög 
utsträckning på hur personalen i de privat drivna verksamheterna behandlas. Många saknar 
kollektivavtal, lönerna är låga, personal är i hög utsträckning behovsanställd och många 
verksamheter har dessutom en lägre andel utbildad personel än motsvarande i kommunal 
regi. Allt detta påverkar självklart också förhållandena för brukarna. 
Vinster i välfärden är något som Vänsterpartiet länge kritiserat men det är intressant att den 
kritiken nu, åtminstone fläckvis, har spritt sig ända in i borgerligheten. Det är högst 
påtagligt i den aktuella debatten om friskolor. Men inte i Nackas politiska värld verkar det 
dock som. Istället vill ju Nackas alliansmajoritet försöka införa än fler kundval.” 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Nackas kundvalsmodell syftar till att ge våra invånare stor valfrihet, att flytta makt från 
politik och byråkrati till de enskilda individerna som har behov av skola, äldreomsorg etc. 
För oss moderater är det viktigt att det är lika villkor som gäller mellan de kommunala och 
fristående anordnarna, så att det ska bli rättvisa och sund konkurrens. Kvaliteten följs upp 
regelbundet och noggrant av nämnderna. Den sammantagna effekten är stor valfrihet 
(Sveriges största?), hög kvalitet och stark utvecklingskraft i verksamheterna. Detta hotas nu 
när V vill avveckla alla kundval och socialisera verksamheten. S är inte lika drastiska men 
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vill inte ens notera de valfrihetsmodeller vi har och yrkade avslag idag. I andra 
sammanhang, inte minst på regeringsnivå, föreslår de att valfriheten sakta ska strypas, att 
ersättningen ska sänkas till friskolorna så att man gör skillnad på barn och barn beroende 
på om de väljer ett kommunalt eller privat alternativ.” 
 
Johan Krogh lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
”Ärendet klargör på ett transparent och tydligt sätt skillnaden mellan Nackas kundval och 
Lagen om valfrihet (LOV). Nackas kundval är ett betydligt mer användbart system än LOV 
då LOV är begränsat till ett fåtal tjänster inom vård och omsorg. Kundvalet kan användas 
inom kultur, arbetsmarknad och utbildning samt alla områden som omfattas av LOV. Den 
lagliga grunden för kundvalet återfinns i EUF-fördraget. 
Vi Centerpartister värdesätter människors valfrihet mycket högt. Vi är övertygade att de 
bästa besluten fattas av individerna själva – inte av politikerna i kommunfullmäktige. 
Därför är vi stolta över Nackas omfattande kundval inom flertalet verksamheter. Besluten 
decentraliseras till den lägsta beslutande nivån – individen – något som ligger i linje med 
Centerpartiets grundläggande värderingar. 
Det är anmärkningsvärt att de socialistiska partierna vägrar att se nyttan av att människor 
får bestämma själva och konstant gör vad de kan för att avskaffa den rättigheten. Det enda 
ett avskaffande av rätten att välja skulle leda till är sämre kvalitet, ökade kostnader och 
framförallt mindre nöjda Nackabor. Det är något vi aldrig skulle medverka till. Så länge 
Centerpartiet är med och styr kommer vi alltid att försvara människors rätt att välja själva.” 
 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
”Vi Kristdemokrater följer med stort intresse det övergripande arbetet omfattande samtliga 
kundval i kommunen och har i Äldrenämnden påtalat behovet sedan vi tog över 
ordförandeskapet där. Förtydligande behövs då reglementen och generella villkor för alla 
kundval beslutas av kommunfullmäktige medan diskussioner och specifika villkor 
behandlas inom respektive kundval och beslutas på nämndnivå.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Ärendets enda väsentliga poäng tycks vara att kundval är som LOV (Lagen om valfrihet) 
fast med någon form av kommunalt stöd att kunna används i fler verksamheter. Som 
sådant ter sig ärendet rätt överflödigt. 
Det finns vissa verksamheter där LOV eller sk "kundval" fungerar bra. Och det finns 
verksamheter där upphandlade leverantörer eller kommunal produktion skulle ge bäst 
resultat. Ideologiska låsningar att det är just den upphittade kundvalsmodellen från förra 
seklet som med skohorn ska tvingas in i alla verksamheter är lika skadlig som att tanka 
varenda bil med diesel, oavsett om den körs på bensin eller el. 
Vi socialdemokrater är öppna för att använda upphandlade leverantörer, kommunal 
produktion eller LOV /kundval i olika sammanhang. Det gäller att få bästa resultat för våra 
medborgare i varje verksamhet. Vi hade önskat att den omsorgen om Nackabornas bästa 
hade funnits hos den moderatledda majoriteten.” 
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Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna vill ge följande uppfattning om kundval tillkänna: 
Sverigedemokraterna har alltid stått på medborgarens sida mot mäktiga samhällsaktörer, 
inte minst offentliga samhällsaktörer och kanske framför allt mot de offentliga monopol 
som tidigare var allenarådande. 
De offentliga monopolens tid är förbi och Sverigedemokraterna välkomnar den 
utvecklingen. I detta sammanhang som alla andra behövs förstås dock viss politisk insyn 
och lämplig politisk styrning för att skattemedel ska användas på effektivast möjliga sätt. 
Sverigedemokraterna bejakar LOV som ett sätt att hävda medborgarens rätt att välja, och 
att få så mycket som möjligt för sina och andras skattepengar. Sverigedemokraterna bejakar 
också i allt väsentligt Nackas särart i tillämpningen av LOV. De problem som kan finnas i 
Nackas tillämpning av LOV är inte större än att de kan lösas med kloka politiska 
överenskommelser och beslut. Sverigedemokraterna deltar gärna i den politiska processen, 
till exempel med den i ärendet beslutade översynen som grund.” 
 
- - - - - 
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§ 457 KFKS 2019/43, KFKS 2018/683 

Detaljplan för Fågelstigen Boo 
Antagande 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar detaljplanen för Fågelstigen. 

Ärendet 
Detaljplaneförslaget för Fågelstigen har tillstyrkts av miljö- och stadsbyggnadsnämnden och 
kommunstyrelsen ska nu ta ställning till om kommunfullmäktige ska föreslås anta 
detaljplanen. 
 
Förslaget till detaljplan för Fågelstigen i Boo syftar till att möjliggöra utbyggnad av 
kommunalt vatten- och avlopp och ett kommunalt övertagande av huvudmannaskapet för 
vägar, natur-, och parkmark inom området. Detaljplanen som omfattar 34 
bostadsfastigheter möjliggör även permanent boende samt en möjlig förtätning med cirka 
20 nya bostäder i form av villor eller radhus. Planförslaget har utformats i enlighet med 
kommunens mål för stadsutvecklingen samt de översiktliga planerna. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 290 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 2 november 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 23 september 2020 § 
214 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse till miljö- och stadsbyggnadsnämnden, KFKS 2018/683 
Bilaga 3 Granskningsutlåtande 
Bilaga 4 Plankarta 
Bilaga 5 Planbeskrivning 

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade, med instämmande av Cathrin Bergenstråhle (M), Esa Örmä (SD), 
Martin Sääf (L), Helena Westerling (S), Sidney Holm (MP) och Anders Tiger (KD), bifall 
till kommunstyrelsens förslag.  
 
Christina Ståldal (NL) yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
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Reservationer 
Christina Ståldal reserverade sig mot beslutet för Nackalistan.  

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Vi tycker det är lite märkligt att detaljplanen tillåter komplementbyggnader på 40–65 kvm 
för bostadsändamål som får placeras 1 meter från tomtgräns till närmsta granne. Detta med 
tanke på att tomterna är relativt små och att det med Attefallsreglerna utöver detaljplanens 
byggrätt, även går att bygga en fristående komplementbostad på 30 kvm och en Friggebod 
på 15 kvm.” 
 
- - - - - 
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§ 458 KFKS 2011/293-251 

Exploateringsavtal för Morningside Marina (9535) 
Fastigheten Erstavik 25:38 mfl 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget exploateringsavtal med 
Duvnäs Fastighets AB. 

Ärendet 
Duvnäs Fastighets AB är exploatör och ägare till fastigheten Erstavik 25:38 inom 
detaljplanområdet Morningside Marina Erstavik 25:38 m.f1. i Fisksätra-Saltsjöbaden, 
KFKS 2010 / 502-214. Detaljplanen syftar till att möjliggöra for fem bostadshus med totalt 
cirka 40 lägenheter vid Duvnäsvikens södra strand. I husens bottenvåningar möjliggörs för 
verksamhetslokaler for bland annat den marina verksamheten som kan bli kvar på platsen. 
 
Exploateringsavtalet reglerar rättigheter och skyldigheter mellan kommunen och 
exploatören inom exploateringsområdet. För att detaljplanen ska kunna genomföras krävs 
fastighetsregleringar, om- och tillbyggnader av allmänna anläggningar, anläggningar for 
vatten och avloppsförsörjning samt andra åtgärder. Exploateringsavtalet reglerar bland 
annat upprustning av del av Saltsjöbadsvägen med gångbana och andra 
trafiksäkerhetsåtgärder. Strandlinjen ska öppnas upp för allmänheten genom byggnation av 
en kajpromenad. Fastigheten ska anslutas till det kommunala vatten- och spillvattennätet 
via en ny sjöledning över Duvnäsviken. 
 
Exploateringsavtalet anger att kommunen ska få en ersättning på 580 000 kronor för en 
marköverlåtelse. Kommunen erhåller även servitutsrättighet för allmän gångtrafik över 
exploatörens fastighet. 
 
Exploatören ska utföra och bekosta allmänna anläggningar inom exploateringsområdet. 
I övrigt ska exploatören stå för alla kostnader hänförliga till exploateringen samt 
kommunens interna administrativa arbete. För exploatörens åtaganden ställs säkerhet i 
form av moderbolagsborgen. Kostnader for planläggning och förstudie hanteras i tidigare 
överenskommelse med exploatören, Ramavtal KFKS 2013 / 19-050. 
 
Exploateringsavtalet förutsätter att kommunfullmäktige antar förslaget till detaljplan för 
området. Ett genomförandeavtal avseende allmänna VA-anläggningar kommer att tecknas 
mellan exploatören och Nacka vatten och avfall AB, genomförandeavtalet utgör bilaga till 
exploateringsavtalet. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 291 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka, daterad den 6 oktober 2020 
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Bilagor Förslag till exploateringsavtal med Duvnäs Fastighets AB inklusive bilagor 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C),  
Anders Tiger (KD) och Khashayar Farmanbar (S), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Rolf Wastesson (V) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL), Martin Sääf (L), 
Esa Örmä (SD), Sidney Holm (MP) och Majvie Swärdh (S), att förslaget skulle avslås. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag, och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. Votering 
begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: 
”Den som önskar bifalla kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej. 
Vinner nej har kommunfullmäktige beslutat att avslå kommunstyrelsens förslag.” 
Vid voteringen avgavs 37 ja-röster och 24 nej-röster. Ordföranden konstaterade att 
kommunstyrelsens förslag därmed hade bifallits. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 1 

Reservationer 
Monica Brohede Tellström reserverade sig för Liberalerna. 
 
Christina Ståldal reserverade sig för Nackalistan och angav följande. 
”Det kan inte bli annat än ett avslagsyrkande och reservation på denna plan från 
Nackalistan. Länsstyrelsens kritiska påpekande till planen är en viktig faktor. Att inkräkta på 
riksintresset för infart och kustmiljö mot Stockholm är en sak som Nackalistan inte vill 
bidra till. Andra faktorer är höjden över nuvarande vattennivå som är för låg för 
kommande vattennivåhöjningar. Barns lekmiljö är alltför begränsad för att leva upp till 
barnkonventionen i kombination med en farlig trafikmiljö utanför knuten. Miljön 
förutsätter också ett eller flera bilinnehav och platsen ligger långt från allmänna 
kommunikationer. Risk för urspårning av tåg vid en olycka är ytterligare en negativ sak. 
Försämrad cykelmiljö och att en alternativ bussförbindelse till Fisksätra/Saltsjöbaden 
omöjliggörs är andra. Bullerproblem kommer heller inte att åtgärdas vid källan vilket borde 
vara fallet. Att bara kunna öppna ett enda fönster i söderläge är inte en god ljudmiljö utan 
snarare en lyxslum. Andra negativa delar är byggnadernas höjd och arkitektur och det 
massiva intrycket som det gör i en känslig kustmiljö och det avsteg som det skulle innebära 
mot övrig bebyggelsekaraktär i känslig Duvnäsmiljö som är mer småskalig.”                                                                                                
 
Esa Örmä reserverade sig för Sverigedemokraterna och angav följande. 
”Sverigedemokraterna reserverar sig mot hela projektet i rubriken, exploateringsavtal som 
detaljplan.  
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Projektet har något positivt, nämligen att det inte tar i anspråk grönytor samt att närboende 
får kommunala avlopp. Också problemet marksanering kunde sannolikt lösas. 
Dock väger det negativa tyngre:  

1. Platsen där den byggs är utsatt för buller från Saltsjöbanan som ökar varje år när 
trafiken blir tätare. 

2. Fordonstrafiken, både under och efter byggtiden, skulle tillsammans med trafiken 
till båtplatser bli enorm. På sommaren är trafikmängden hög redan nu och alla 
möjliga parkeringsytor är utnyttjade. Saltsjöbadsvägen kan inte heller stängas för 
trafiken när den behövs för Saltsjöbanans ersättningstrafik. 

3. Saltsjöbadsvägen är den enda cykelvägen från Fisksätra vidare mot resten av Nacka. 
Redan idag är det mycket farligt att cykla där. Saltsjöbadsvägen är också populär 
bland motorcyklister.  

4. Det finns inga allmänna kommunikationer längs Saltsjöbadsvägen. 
5. Barnen skulle inte ha lekmöjligheter förutom några sandlådor. 
6. Båtplatsägarna får också större problem med att utnyttja sina båtplatser på 

marinan.” 
 
Lisskulla Zayane reserverade sig för Miljöpartiet och angav följande. 
”Miljöpartiet tycker att förslaget om exploatering av området vid Morningside Marina är 
synnerligen dåligt vilket vi har framfört många gånger tidigare. Vi har bland annat svårt att 
se var barn skulle kunna få plats inom planområdet och vi politiker kan ju inte bestämma 
att barnfamiljer inte får bosätta sig där. Eftersom planområdet varken har eller kommer att 
få kollektivtrafik inom promenadavstånd bygger man in ett bilberoende och ökad biltrafik. 
Bullersituationen invid Saltsjöbanan gör att det riskerar bli väldigt kostsamt om 
bullerberäkningarna inte stämmer eller om exploatören inte lever upp till sina åtaganden. 
Att tillåta byggande under Länsstyrelsens lägsta grundläggningsnivå för byggnader anpassat 
till höjda havsnivåer på grund av klimatförändringarna är inte heller särskilt 
ansvarstagande.” 
 
Rolf Wastesson reserverade sig för Vänsterpartiet och angav följande. 
”Vänsterpartiet har, ända sedan projektet initierades, varit emot att detaljplanen färdigställes 
och bygget genomförs. Vårt främsta argument emot projektet har varit att det ytterligare 
ökar bilberoendet eftersom närmaste kollektivtrafik ligger för långt från det tilltänkta 
bostadsområdet. Det är ett typiskt projekt av karaktären "lyxbostäder" som Nacka inte 
behöver.  
Trots typen av bostäder så har området ett flertal inneboende problem. Det främsta är att 
området är synnerligen bullerutsatt då Saltsjöbanan går alldeles i anslutning till de tänkta 
byggnaderna. Någon bullerdämpning av banan är inte tänkt att utföras utan problemen 
löses främst genom ljudisolerade fönster. Det innebär dock att utemiljön är synnerligen 
bullerutsatt. Vår grundinställning är att buller ska dämpas vi källan, inte genom isolerade 
fönster. Risken finns dessutom att SL kan komma att tvingas utföra bullerdämpande 
åtgärder istället för exploatören.  
Området är också dåligt utifrån ett barnperspektiv, bullret i utemiljön är ett skäl till det.  
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Gamla Saltjöbadsvägen är ett viktigt cykelstråk. Den ökade biltrafiken som området 
kommer att medföra, i kombination med att inga särskilda anordningar för cykeltrafiken 
görs, innebär olycksrisker.  
Regionen har också i samband med granskningen framfört synpunkter på att den tilltänkta 
ändringen av vägen i anslutning till området kommer att innebära att busstrafik på vägen 
omöjliggörs. Under perioder när Saltsjöbanan inte kan trafikeras går ersättningsbussar den 
aktuella vägen och det kan alltså komma att förhindras i en framtid. Kommunen har menat 
att så inter kommer att bli fallet men detta har inte avspeglats i uttalanden från regionen. 
Begränsas förutsättningen för ersättningsbussar medför det allvarliga konsekvenser för 
Fisksätra och övriga bostadsområden längre ut i Saltsjöbaden.  
Ett annat perspektiv på exploateringsavtal och detaljplan är byggnationen i relation till 
havsytan, kommunen arbetar med en klimatanpassningsplan för att undvika skador i 
framtiden på grund av klimatförändringar, tex, höjt vattenstånd i havet. Samtidigt föreslår 
man bebyggelse en meter under nu idag gällande riktlinje för hur högt över vattnet det är 
lämpligt att bygga. De är att förvänta sig att den nya klimatanpassningsplanen kommer höja 
det i dag rekommenderade tre meter över havsytan idag för bebyggelse till ett högre värde. 
Sammanfattningsvis anser Vänsterpartiet att projektet Morningside Marina inte bör 
genomföras.” 
 
Majvie Swärdh reserverade sig mot beslutet för egen del. 

Protokollsanteckningar 
Cathrin Bergenstråhle lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Vi ser många fördelar med detaljplanen för Morningside Marina, inte minst för miljön. Ett 
område som idag är inhägnat blir öppet och tillgängligt med kajpromenad som allmänheten 
får tillträde till. Förorenad mark ska saneras. Det blir en trottoar längs Saltsjöbadsvägen, 
vilket förbättrar trafiksäkerheten. Kommunalt vatten och avlopp ska dras fram till både 
denna och omgivande fastigheter, vilket gör att utsläpp från enskilda avlopp ut i 
Duvnäsviken kommer att försvinna. Dessutom blir det ca 40 nya lägenheter med väl 
anpassad gestaltning – träfasader och sedumtak – med fin utsikt över Duvnäsviken. Allt 
blir faktiskt bättre med denna plan, vi har svårt att se hur man kan vara emot dessa 
förbättringar. Hur kan övriga partier försvara miljöföroreningar och dagens instängda 
område?” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Projektet Morningside har stötts och blötts under lång tid. Vi Socialdemokrater har under 
resans gång ställt tydliga krav på att buller, trafik och en rad andra problem ska vara lösta. 
Samtidigt så kan projektet, rätt utformat, förbättra kvaliteten i området och förbättra 
tillgängligheten och säkerheten på vägen. I det förslag som nu läggs fram finns flera 
avväganden att göra och vi håller fortfarande på att se över hur väl förslaget möter våra 
krav.” 
 
- - - - - 
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§ 459 KFKS 2010/502-214 

Detaljplan för Morningside Marina, i Fisksätra-
Saltsjöbaden 
Antagande 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar detaljplanen för Morningside Marina. 

Ärendet 
Detaljplaneförslaget för Morningside Marina är tillstyrkt av miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden och kommunstyrelsen ska nu ta ställning till om 
kommunfullmäktige ska föreslås anta detaljplanen. 
Planförslaget syftar till att möjliggöra för fem flerbostadshus med sammanlagt cirka 40 
lägenheter i tre våningar samt en suterrängvåning. Bostadshusen planeras att uppföras längs 
med Duvnäsvikens södra sida. I husens bottenvåningar möjliggör planförslaget 
verksamhetslokaler. En allmän kajpromenad skapas utmed vattnet längs med den nya 
bebyggelsen. Kommunala vatten- och spillvattenledningar byggs ut till området och 
kommer även kunna försörja intilliggande fastigheter med VA. Saltsjöbadsvägen rustas upp 
fram till planområdet och därmed förbättras trafiksäkerheten. 
Det bedöms att de kommunala intressena så som de angavs i startpromemorian och i 
översiktliga planer och strategiska dokument har tillgodosetts. Förslaget är att 
kommunstyrelsen ska föreslå kommunfullmäktige att anta planförslaget för Morningside 
Marina. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 292 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 10 november 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden, den 21 oktober 2020 § 
235 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse till miljö-och stadsbyggnadsnämnden, KFKS 2010/502-214 
Bilaga 3 Granskningsutlåtande 2 
Bilaga 4 Plankarta 
Bilaga 5 Planbeskrivning 
Bilaga 6 Gestaltnings program 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C),  
Anders Tiger (KD) och Khashayar Farmanbar (S), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Rolf Wastesson (V) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL), Martin Sääf (L), 
Esa Örmä (SD), Sidney Holm (MP) och Majvie Swärdh (S), att förslaget skulle avslås. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag, och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Reservationer 
Monica Brohede Tellström (L) reserverade sig för Liberalerna. 
 
Christina Ståldal reserverade sig för Nackalistan och angav följande. 
”Det kan inte bli annat än ett avslagsyrkande och reservation på denna plan från 
Nackalistan. Länsstyrelsens kritiska påpekande till planen är en viktig faktor. Att inkräkta på 
riksintresset för infart och kustmiljö mot Stockholm är en sak som Nackalistan inte vill 
bidra till. Andra faktorer är höjden över nuvarande vattennivå som är för låg för 
kommande vattennivåhöjningar. Barns lekmiljö är alltför begränsad för att leva upp till 
barnkonventionen i kombination med en farlig trafikmiljö utanför knuten. Miljön 
förutsätter också ett eller flera bilinnehav och platsen ligger långt från allmänna 
kommunikationer. Risk för urspårning av tåg vid en olycka är ytterligare en negativ sak. 
Försämrad cykelmiljö och att en alternativ bussförbindelse till Fisksätra/Saltsjöbaden 
omöjliggörs är andra. Bullerproblem kommer heller inte att åtgärdas vid källan vilket borde 
vara fallet. Att bara kunna öppna ett enda fönster i söderläge är inte en god ljudmiljö utan 
snarare en lyxslum. Andra negativa delar är byggnadernas höjd och arkitektur och det 
massiva intrycket som det gör i en känslig kustmiljö och det avsteg som det skulle innebära 
mot övrig bebyggelsekaraktär i känslig Duvnäsmiljö som är mer småskalig.”                                                                                                
 
Esa Örmä reserverade sig för Sverigedemokraterna och angav följande. 
”Sverigedemokraterna reserverar sig mot hela projektet i rubriken, exploateringsavtal som 
detaljplan.  
Projektet har något positivt, nämligen att det inte tar i anspråk grönytor samt att närboende 
får kommunala avlopp. Också problemet marksanering kunde sannolikt lösas. 
Dock väger det negativa tyngre:  

1. Platsen där den byggs är utsatt för buller från Saltsjöbanan som ökar varje år när 
trafiken blir tätare. 

2. Fordonstrafiken, både under och efter byggtiden, skulle tillsammans med trafiken 
till båtplatser bli enorm. På sommaren är trafikmängden hög redan nu och alla 
möjliga parkeringsytor är utnyttjade. Saltsjöbadsvägen kan inte heller stängas för 
trafiken när den behövs för Saltsjöbanans ersättningstrafik. 

3. Saltsjöbadsvägen är den enda cykelvägen från Fisksätra vidare mot resten av Nacka. 
Redan idag är det mycket farligt att cykla där. Saltsjöbadsvägen är också populär 
bland motorcyklister.  

4. Det finns inga allmänna kommunikationer längs Saltsjöbadsvägen. 
5. Barnen skulle inte ha lekmöjligheter förutom några sandlådor. 
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Båtplatsägarna får också större problem med att utnyttja sina båtplatser på marinan.” 
 
Lisskulla Zayane reserverade sig för Miljöpartiet och angav följande. 
”Miljöpartiet tycker att förslaget om exploatering av området vid Morningside Marina är 
synnerligen dåligt vilket vi har framfört många gånger tidigare. Vi har bland annat svårt att 
se var barn skulle kunna få plats inom planområdet och vi politiker kan ju inte bestämma 
att barnfamiljer inte får bosätta sig där. Eftersom planområdet varken har eller kommer att 
få kollektivtrafik inom promenadavstånd bygger man in ett bilberoende och ökad biltrafik. 
Bullersituationen invid Saltsjöbanan gör att det riskerar bli väldigt kostsamt om 
bullerberäkningarna inte stämmer eller om exploatören inte lever upp till sina åtaganden. 
Att tillåta byggande under Länsstyrelsens lägsta grundläggningsnivå för byggnader anpassat 
till höjda havsnivåer på grund av klimatförändringarna är inte heller särskilt 
ansvarstagande.” 
 
Rolf Wastesson reserverade sig för Vänsterpartiet och angav följande. 
” Vänsterpartiet har, ända sedan projektet initierades, varit emot att detaljplanen 
färdigställes och bygget genomförs. Vårt främsta argument emot projektet har varit att det 
ytterligare ökar bilberoendet eftersom närmaste kollektivtrafik ligger för långt från det 
tilltänkta bostadsområdet. Det är ett typiskt projekt av karaktären "lyxbostäder" som Nacka 
inte behöver.  
Trots typen av bostäder så har området ett flertal inneboende problem. Det frästa är att 
området är synnerligen bullerutsatt då Saltsjöbanan går alldeles i anslutning till de tänkta 
byggnaderna. Någon bullerdämpning av banan är inte tänkt att utföras utan problemen 
löses främst genom ljudisolerade fönster. Det innebär dock att utemiljön är synnerligen 
bullerutsatt. Vår grundinställning är att buller ska dämpas vi källan, inte genom isolerade 
fönster. Risken finns dessutom att SL kan komma att tvingas utföra bullerdämpande 
åtgärder istället för exploatören.  
Området är också dåligt utifrån ett barnperspektiv, bullret i utemiljön är ett skäl till det.  
Gamla Saltjöbadsvägen är ett viktigt cykelstråk. Den ökade biltrafiken som området 
kommer att medföra, i kombination med att inga särskilda anordningar för cykeltrafiken 
görs, innebär olycksrisker.  
Regionen har också i samband med granskningen framfört synpunkter på att den tilltänkta 
ändringen av vägen i anslutning till området kommer att innebära att busstrafik på vägen 
omöjliggörs. Under perioder när Saltsjöbanan inte kan trafikeras går ersättningsbussar den 
aktuella vägen och det kan alltså komma att förhindras i en framtid. Kommunen har menat 
att så inter kommer att bli fallet men detta har inte avspeglats i uttalanden från regionen. 
Begränsas förutsättningen för ersättningsbussar medför det allvarliga konsekvenser för 
Fisksätra och övriga bostadsområden längre ut i Saltsjöbaden.  
Ett annat perspektiv på exploateringsavtal och detaljplan är byggnationen i relation till 
havsytan, kommunen arbetar med en klimatanpassningsplan för att undvika skador i 
framtiden på grund av klimatförändringar, tex, höjt vattenstånd i havet. Samtidigt föreslår 
man bebyggelse en meter under nu idag gällande riktlinje för hur högt över vattnet det är 
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lämpligt att bygga. De är att förvänta sig att den nya klimatanpassningsplanen kommer höja 
det i dag rekommenderade tre meter över havsytan idag för bebyggelse till ett högre värde. 
Sammanfattningsvis anser Vänsterpartiet att projektet Morningside Marina inte bör 
genomföras.” 
 
Majvie Swärdh reserverade sig för egen del och angav följande. 
”Området är inte lämpligt för byggnation som förslaget till detaljplan ser ut nu. 
Trafiksituationen är inte tillfredsställande, gäller alla trafikslag – gående, cyklister, bilister. 
Barnens väg till skolan blir riskfylld. Tung trafik förekommer på Saltsjöbadsvägen. Med 
detta antal nya bostäder kommer trafiken i området att öka. Avståndet till kollektivtrafik 
och t ex mataffärer gör att behovet av bil ökar för de som flyttar dit. Området kommer att 
störas av buller då det kommer att ligga nära Saltsjöbanan. Planeringen av 12-minuterstrafik 
på Saltsjöbanan pågår, en hastighetsreduktion, för att minska bullret, skulle sannolikt göra 
detta omöjligt. Utemiljön påverkas negativt av trafik och buller.” 

Protokollsanteckningar 
Cathrin Bergenstråhle lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Vi ser många fördelar med detaljplanen för Morningside Marina, inte minst för miljön. Ett 
område som idag är inhägnat blir öppet och tillgängligt med kajpromenad som allmänheten 
får tillträde till. Förorenad mark ska saneras. Det blir en trottoar längs Saltsjöbadsvägen, 
vilket förbättrar trafiksäkerheten. Kommunalt vatten och avlopp ska dras fram till både 
denna och omgivande fastigheter, vilket gör att utsläpp från enskilda avlopp ut i 
Duvnäsviken kommer att försvinna. Dessutom blir det ca 40 nya lägenheter med väl 
anpassad gestaltning – träfasader och sedumtak – med fin utsikt över Duvnäsviken. Allt 
blir faktiskt bättre med denna plan, vi har svårt att se hur man kan vara emot dessa 
förbättringar. Hur kan övriga partier försvara miljöföroreningar och dagens instängda 
område?” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Planerna för Morning Side Marina har pågått länge och genomgått många ändringar. 
Planen kan med rätt genomförande förbättra kvaliteterna i området och bidra till dess 
särskilda karaktär. Marken i området och kustremsan är idag förorenat efter alla år med den 
båtmarina som har varit där. Saneringen som planeras ske i samband med denna plan är en 
viktig miljöåtgärd. Att grannfastigheterna i samband med denna plan också ansluts till 
kommunalt vatten och avlopp är en stor och strukturell förbättring för miljön och 
hållbarheten. Trafiksituation skapar idag osäkerhet för boende och barn. I samband med 
denna plan förbättras trafiksituationen avsevärt med möjlighet till trottoar och 
fartdämpande åtgärder. Avståndet på 800 meter till kollektivtrafik är i paritet med de flesta 
andra fastigheter i området, om än i längsta laget. Bullersituationen har varit utmanande. Vi 
hade förstås gärna sett att bullerdämpande åtgärder skulle ske i direkt anslutning till 
Saltsjöbanan, då detta inte varit möjligt planeras bullerplank vid fastigheterna. Det är en 
lösning liknande det som finns i Järla sjö längs delar av Saltsjöbanan som visat sig fungera. 
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Strandremsan blir till skillnad från idag tillgänglig med möjlighet till strandpromenad och 
om kundunderlaget finns förhoppningsvis glasskiosk eller liknande verksamhet. Höjden på 
byggnaderna är det som har diskuterats mest bland de som hört av sig till oss med kritik, 
och självklart hade lägre höjd kunnat vara lika eller mer önskvärt, men bedömningen har 
varit att projektet då blir ogörbart. När vi gör en helhetsbedömning av planen med 
miljöfördelar, förbättrad trafiksituation och tillgängliggörande av strandremsan ser nettot ut 
dock att väga till fördel för projektet. Vi kommer också i varenda steg bevaka och tillse att 
projektet ska genomföras varsamt och kvalitativt.” 
 
- - - - - 
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§ 460 KFKS 2015/399-214 & 2015/305–268 

Exploateringsavtal för Nya gatan Elverkshuset 
Fastigheten Sicklaön 134:26 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget 
exploateringsavtal med Bostadsrättsföreningen Elverkshuset (org.nr 769630-5171) 
avseende detaljplanen för Nya gatan, Elverkshuset, fastigheten Sicklaön 134:26, 
stadsbyggnadsprojekt Nya gatan. 

Ärendet 
Föreslaget exploateringsavtal syftar till att reglera genomförandet av förslag till detaljplan 
för Nya gatan, Elverkshuset, fastigheten Sicklaön 134:26. Detaljplanen medger två kvarter 
med tät stadsbebyggelse i 5-10 våningar, vilket bedöms resultera i cirka 550-600 bostäder 
och cirka 2 000 kvadratmeter för verksamheter. 
 
Exploateringsavtalet reglerar ansvar och kostnader för det ena kvarteret inom planområdet, 
Kvarter Brytaren. Exploatör för Kvarter Brytaren är Bostadsrättsföreningen Elverkshuset 
som indirekt kontrolleras av SSM Bygg och Fastighets AB. Exploatören har för avsikt att 
överlåta fastigheten och därmed exploateringen till en extern part i samband med att 
exploateringen ska påbörjas. Avtalet förutsätter att kommunfullmäktige antar förslaget till 
detaljplan. 
 
Exploateringsavtalet innebär att mark regleras mellan exploatören och kommunen, att 
kommunen åtar sig att projektera och bygga ut allmänna anläggningar samt ansöka om 
fastighetsbildning för mindre fastighetsregleringar. Kommunen bevakar vidare att 
gestaltningen för byggnation och anläggningar på kvartersmark följs. 
 
Exploatören erlägger exploateringsersättning för allmänna anläggningar om preliminärt 33 
950 000 kronor och medfinansiering för utbyggnad av tunnelbana om preliminärt 10 3 
70 000 kronor samt erlägger anslutningsavgift för vatten och avlopp till Nacka Vatten och 
Avfall AB. Exploatören ska även bidra med finansiering till konstnärlig utsmyckning. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 293 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad, daterad den 9 november 2020 
Bilaga Förslag till exploateringsavtal med Bostadsrättsföreningen Elverkshuset inklusive 
bilagor 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Helena Westerling (S), Johan 
Krogh (C), Fredrik Holmqvist (V), Esa Örmä (SD), Christina Ståldal (NL), Tomas 
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Ottosson (V), Monica Brohede Tellström (L), Karin Teljstedt (KD) och Mats Gerdau (M), 
bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Sidney Holm (MP) yrkade att kommunen inte ska tillämpa någon parkeringsnorm, utan 
istället tillämpa ett helt flexibelt parkeringstal där marknaden själv får avgöra hur många 
parkeringsplatser för bilar som behöver anordnas. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Sidney Holms förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Protokollsanteckningar 
Cathrin Bergenstråhle lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Miljöpartiet föreslår idag att man i princip inte ska ha några parkeringsplatser alls för 550-
600 nya lägenheter. Det vore att bädda för framtida problem. Att som miljöpartiet lämna 
över detta till en framtida ”marknad” är orealistiskt och ogenomtänkt, eftersom p-platserna 
ska byggas i källarvåningarna och det låter sig inte göras efter det att själva huset är byggt.  
 I detta ärende är kommunens krav på p-tal väldigt lågt. Det blir knappt 250 p-platser på 
550-600 lägenheter. Det låga p-talet är motiverat av områdets väldigt centrala läge och goda 
kollektivtrafikläge. Förhoppningsvis kommer många av de nya familjerna att åka 
tunnelbana, buss eller cykla till sina arbeten, men många kommer sannolikt även att behöva 
bil ibland – för att åka till landet, skjutsa barn till ridning och hockeyträning, storhandling 
etc. Dessutom planerar vi för en framtid där bilen är ren och utsläppen försumbara. Till 
skillnad från miljöpartiet ser vi bilen som en frihetssymbol som underlättar människors liv. 
Det är utsläppen som ska bekämpas och inte bilen.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Det här projektet kommer att vara väl placerad nära kollektivtrafik, samt med ett 
inbjudande torg som också kan ge viss möjlighet till rekreation. Det ger viktigt tillskott av 
fler bostäder i en region där bostadsbristen skapar stora problem för unga och barnfamiljer. 
Vi hade gärna sett fler hyreslägenheter i Nacka vilket skulle stärka vårt företagsliv med fler 
unga som har möjlighet att söka jobb i Nacka och bo nära sin arbetsplats. Vi vill ställa höga 
krav på smakfull utformning och klimatanpassade lösningar. När fler flyttar in behövs 
också mer idrottsanläggningar och grönområden. Därför vill vi utveckla Nacka IP till ett 
sammanhängande idrottscampus.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”I centrala Nacka kommer byggnation av projektet Nya gatan att förverkligas. Det kommer 
att innebära en stor mängd nya bostäder för kommande Nackabor. Nackalistan har bifallit 
planen men önskat att den hade genomförts på ett luftigare sätt med ljusa barnvänliga 
gårdar, något mindre omfång och med en stor del miljöanpassningar i utförandet som 
solceller på taken och i träutförande.” 
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Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Byggprojektet i fråga är ett av dem som Sverigedemokraterna har tillstyrkt, då det ansluter 
till redan tät bebyggelse med mindre naturvärden. Detta innebär dock inte att 
Sverigedemokraterna inte har synpunkter på genomförandet som sådant. Inom ramen för 
detta efterlyser Sverigedemokraterna större ansträngningar för den lokala miljön, för 
kvarvarande gröna inslag och allmänt för en lokal miljö med största möjliga användbarhet 
för boende och övriga som vistas i området, med så få störningar och begränsningar som 
möjligt från trafiken.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Elverkshuset kommer att få ett väldigt centralt läge vilket gör att det blir lätt för de 
boende att klara sig helt utan egen bil. För att nå upp till kommunens klimat & miljömål 
måste också alltfler välja bort den egna bilen. För att driva på och uppmuntra till detta vill 
vi i Miljöpartiet att kommunen ska sluta tvinga byggherrar att bygga fler parkeringsplatser 
än de själva anser nödvändigt. Kommunen ska inte via parkeringsnormen 
smygsubventionera ett ökat bilinnehav, tvärtemot alla klimat & miljömål. Vi vill avskaffa 
parkeringsnormen och istället införa ett helt flexibelt parkeringstal där marknaden själv får 
avgöra hur många parkeringsplatser för bilar som behövs i ett område. Det är alltid svårt att 
ta bort parkeringsplatser som redan finns men när vi bygger nytt, kan vi bygga för mer 
hållbara sätt att transportera sig. De som väljer att flytta till ett nytt område med få 
parkeringsplatser vet redan från början vad som gäller och kan aktivt välja bort bilen till 
förmån för andra viktigare kvalitéer.” 
 
Fredrik Holmqvist lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Markanvisningen som ligger till grund för exploateringsavtalet är baserad på den 
kostnadsdrivande idén om att den exploatör som betalar mest för anvisningen vinner rätten 
att bygga. Effekten av det är att bostäderna kommer att bli dyra att äga eller hyra beroende 
på upplåtelseform. Att eftersträva högsta pris från kommunen kommer utestänga många 
nackabor från bostadsmarknaden i Nacka, vilket kommer skapa sociala problem och 
motverka kommunens mål om socialhållbarhet. 
Att kommunen kan erbjuda boendelösningar för alla inkomstgrupper är självklarheter för 
Vänsterpartiet. Ett klokare sätt som Vänsterpartiet förordar är att till ett fast pris på marken 
utse vinnaren i markanvisningen genom den exploatör som kan erbjuda de boende den 
lägsta inflyttningshyran eller pris på bostadsrätten.” 
 
- - - - - 
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§ 461 KFKS 2015/399-214 & 2015/305-268 

Markgenomförandeavtal för Nya gatan Elverkshuset 
Fastigheten Sicklaön 134:1 mfl 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget markgenomförandeavtal 
med Nacka KV Brytaren mindre AB (org.nr 559124-7357) inom del av fastigheterna 
Sicklaön 134:1, Sicklaön 134:26, Sicklaön 40:11 och Sicklaön 134:19 inom 
stadsbyggnadsprojektet Nya gatan. 

Ärendet 
Kommunen anordnade under sommaren 2016 en markanvisningstävling för hyresrätter för 
ett av kvarteren inom detaljplanen Nya gatan, Elverkshuset, så kallat Kvarter Brytaren 
mindre. Kvarteret är beläget öster om nuvarande Elverkshuset och söder om Nacka 
stadshus. Kungsmontage Entreprenad AB vann denna tävling. 
 
Kommunstyrelsen föreslås nu att teckna ett markgenomförandeavtal med Nacka KV 
Brytaren mindre AB och efter laga kraftvunnet fastighetsbildningsbeslut ingå tomträttsavtal 
med detta bolag. Bolaget är ett helägt dotterbolag till Kungsmontage Entreprenad AB 
(efter namnbyte nuvarande Kungsvåningen AB) och var vid markanvisningstillfallet ännu 
inte bildat. 
 
Bolaget ska erlägga en årlig tomträttsavgäld om 407 kronor/ljus bruttoarea bostad och 91 
kr kronor/ljus bruttoarea lokal under en första tioårig avgäldsperiod, under förutsättning 
att bostäderna upplåtes med hyresrätt. Den faktiska avgälden beräknas på storleken av ljus 
bruttoarea i bygglovet, och fastställs i tomträttsavtalet. 
 
Exploateringsenheten Nacka stad bedömer att stadsbyggnadsprojektet Nya gatan kommer 
att generera ett överskott till kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 294 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad, daterad den 9 november 2020 
Bilagor Förslag till Markgenomförandeavtal inklusive bilagor 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Helena Westerling (S), Johan 
Krogh (C), Fredrik Holmqvist (V), Esa Örmä (SD), Christina Ståldal (NL), Tomas 
Ottosson (V), Monica Brohede Tellström (L), Karin Teljstedt (KD) och Mats Gerdau (M), 
bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Sidney Holm (MP) yrkade att kommunen inte ska tillämpa någon parkeringsnorm, utan 
istället tillämpa ett helt flexibelt parkeringstal där marknaden själv får avgöra hur många 
parkeringsplatser för bilar som behöver anordnas. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Sidney Holms förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Protokollsanteckningar 
Cathrin Bergenstråhle lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Miljöpartiet föreslår idag att man i princip inte ska ha några parkeringsplatser alls för 550-
600 nya lägenheter. Det vore att bädda för framtida problem. Att som miljöpartiet lämna 
över detta till en framtida ”marknad” är orealistiskt och ogenomtänkt, eftersom p-platserna 
ska byggas i källarvåningarna och det låter sig inte göras efter det att själva huset är byggt.  
 I detta ärende är kommunens krav på p-tal väldigt lågt. Det blir knappt 250 p-platser på 
550-600 lägenheter. Det låga p-talet är motiverat av områdets väldigt centrala läge och goda 
kollektivtrafikläge. Förhoppningsvis kommer många av de nya familjerna att åka 
tunnelbana, buss eller cykla till sina arbeten, men många kommer sannolikt även att behöva 
bil ibland – för att åka till landet, skjutsa barn till ridning och hockeyträning, storhandling 
etc. Dessutom planerar vi för en framtid där bilen är ren och utsläppen försumbara. Till 
skillnad från miljöpartiet ser vi bilen som en frihetssymbol som underlättar människors liv. 
Det är utsläppen som ska bekämpas och inte bilen.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Det här projektet kommer att vara väl placerad nära kollektivtrafik, samt med ett 
inbjudande torg som också kan ge viss möjlighet till rekreation. Det ger viktigt tillskott av 
fler bostäder i en region där bostadsbristen skapar stora problem för unga och barnfamiljer. 
Vi hade gärna sett fler hyreslägenheter i Nacka vilket skulle stärka vårt företagsliv med fler 
unga som har möjlighet att söka jobb i Nacka och bo nära sin arbetsplats. Vi vill ställa höga 
krav på smakfull utformning och klimatanpassade lösningar. När fler flyttar in behövs 
också mer idrottsanläggningar och grönområden. Därför vill vi utveckla Nacka IP till ett 
sammanhängande idrottscampus.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”I centrala Nacka kommer byggnation av projektet Nya gatan att förverkligas. Det kommer 
att innebära en stor mängd nya bostäder för kommande Nackabor. Nackalistan har bifallit 
planen men önskat att den hade genomförts på ett luftigare sätt med ljusa barnvänliga 
gårdar, något mindre omfång och med en stor del miljöanpassningar i utförandet som 
solceller på taken och i träutförande.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet tycker det är bra att kommunen vid markanvisningen här tydligt markerade, 
både att det är hyreslägenheter som ska byggas här, och att stor omsorg ska läggas på själva 
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gestaltningen av byggnaden. Gestaltning är extra viktig i det här läget eftersom centrala 
Nacka blir som ett ”vardagsrum” för alla Nackabor, även för alla de som inte kommer att 
bo just här. Det är också viktigt att vi tar ett större politiskt ansvar för att skapa 
hyresbostäder och inte bygger lika segregerat som tidigare. Hyresbostäder, 
förturslägenheter och andra alternativboenden i alla kommundelar är viktigt för att bryta 
upp den segregation vi ser i dagens samhälle. 
Miljöpartiet vill dock att mer kommunal mark än idag reserveras för hyreslägenheter än den 
styrande Alliansen. Att upplåta mer mark för hyreslägenheter istället för bostadsrätter 
kostar inte mer för kommunen. På lång sikt är det t.o.m. mer lönsamt för kommunen. De 
mer kortsiktiga ekonomiska skillnaderna går också att ta bort med olika finansiella 
instrument. Balansen mellan utbudet av hyresrätter/bostadsrätter handlar helt om politisk 
ideologi, inte om ekonomi. Miljöpartiet vill att hälften av all kommunal mark som anvisas 
till bostäder ska anvisas till hyresbostäder. 
Elverkshuset kommer att få ett väldigt centralt läge vilket gör att det blir lätt för de boende 
att klara sig helt utan egen bil. För att nå upp till kommunens klimat & miljömål måste 
också alltfler välja bort den egna bilen. För att driva på och uppmuntra till detta vill vi i 
Miljöpartiet att kommunen ska sluta tvinga byggherrar att bygga fler parkeringsplatser än de 
själva anser nödvändigt. Kommunen ska inte via parkeringsnormen smygsubventionera ett 
ökat bilinnehav, tvärtemot alla klimat & miljömål. Vi vill avskaffa parkeringsnormen och 
istället införa ett helt flexibelt parkeringstal där marknaden själv får avgöra hur många 
parkeringsplatser för bilar som behövs i ett område. Det är alltid svårt att ta bort 
parkeringsplatser som redan finns men när vi bygger nytt, kan vi bygga för mer hållbara sätt 
att transportera sig. De som väljer att flytta till ett nytt område med få parkeringsplatser vet 
redan från början vad som gäller och kan aktivt välja bort bilen till förmån för andra 
viktigare kvalitéer.” 
 
Fredrik Holmqvist lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”I planbeskrivningen framgår att byggnaderna ska uppfylla miljöcertifiering Miljöbyggnad 
silver, Vänsterpartiet ser det som positivt att målområde för hållbart byggande används och 
att faktorn Energieffektivitet och sunt byggande är vald. Att bygga energisnålt och med 
små utsläpp av koldioxid är ytterst viktigt. Det hade varit positivt i beslutsprocessen och i 
planbeskrivningen få uppskattning av ökade kostnader och minskade utsläpp av växthusgas 
vid val av miljöbyggnad guld. 
Den södra ytan framför detaljplaneområdet som blir ett torg men inte ingår i den här 
planen är intressant ur trafiksynpunkt, det skrivs att det bara ska få förekomma nödvändiga 
transporter till fastigheterna och det är med viss oro vi återigen ser att barns skolväg, barns 
områden för spontanlek, övriga gående till och från centrum och kollektivtrafik riskerar att 
blandas med tungtrafik, taxi och andra nödvändiga transporter. Det är att bygga in 
konflikter i hur ytan används och barn behov av säkerhet i sin närmiljö riskeras. 
Vänsterpartiet ser behovet av att trafiken och barnen hålls separerade på det tydligaste 
sättet. Risken för att barn blir överkörda på väg till skolan eller vid spontan lek behöver 
planeras bort i det här skedet.” 
- - - - - 
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§ 462 KFKS 2015/399-214 

Detaljplan för Nya gatan, Elverkshuset, på västra 
Sicklaön 
Antagande 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar detaljplanen för Nya gatan, Elverkshuset. 

Ärendet 
Detaljplaneförslaget för Nya gatan, Elverkshuset är tillstyrkt av miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden och kommunstyrelsen ska nu ta ställning till om 
kommunfullmäktige ska föreslås anta detaljplanen. 
 
Planförslaget omfattar två kvarter med tät stadsbebyggelse i 5-10 våningar som ersätter det 
befintliga Elverkshuset och en mindre verkstads byggnad. Totalt bedöms området inrymma 
cirka 550-600 bostäder och cirka 2000 kvadratmeter för verksamheter. Planförslaget skapar 
förutsättningar för att befintlig parkering söder om Elverkshuset kan omvandlas till ett 
södervänt torg. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling anser att de kommunala intressena så som de angavs 
i startpromemorian och i kommunstyrelsens yttrande över samrådsförslaget har 
tillgodosetts. Enheten anser att kommunstyrelsen ska föreslå kommunfullmäktige att anta 
planförslaget för Nya gatan, Elverkshuset. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 295 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 9 november 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från miljö-och stadsbyggnadsnämnden, den 21 oktober 2020 § 
233 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse till miljö- och stadsbyggnadsnämnden, KFKS 2015/399-214 
Bilaga 3 Granskningsutlåtande 2 
Bilaga 4 Plankarta 
Bilaga 5 Planbeskrivning 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Helena Westerling (S), Johan 
Krogh (C), Fredrik Holmqvist (V), Esa Örmä (SD), Christina Ståldal (NL), Tomas 
Ottosson (V), Monica Brohede Tellström (L), Karin Teljstedt (KD) och Mats Gerdau (M), 
bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Sidney Holm (MP) yrkade att kommunen inte ska tillämpa någon parkeringsnorm, utan 
istället tillämpa ett helt flexibelt parkeringstal där marknaden själv får avgöra hur många 
parkeringsplatser för bilar som behöver anordnas. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Sidney Holms förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
 
Votering begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: 
”Den som önskar bifalla kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej. 
Vinner nej har kommunfullmäktige beslutat i enlighet med Sidney Holms förslag.” 
Vid voteringen avgavs 57 ja-röster och 4 nej-röster. Ordföranden konstaterade att 
kommunstyrelsens förslag därmed hade bifallits. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 2 

Protokollsanteckningar 
Cathrin Bergenstråhle lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Miljöpartiet föreslår idag att man i princip inte ska ha några parkeringsplatser alls för 550-
600 nya lägenheter. Det vore att bädda för framtida problem. Att som miljöpartiet lämna 
över detta till en framtida ”marknad” är orealistiskt och ogenomtänkt, eftersom p-platserna 
ska byggas i källarvåningarna och det låter sig inte göras efter det att själva huset är byggt.  
 I detta ärende är kommunens krav på p-tal väldigt lågt. Det blir knappt 250 p-platser på 
550-600 lägenheter. Det låga p-talet är motiverat av områdets väldigt centrala läge och goda 
kollektivtrafikläge. Förhoppningsvis kommer många av de nya familjerna att åka 
tunnelbana, buss eller cykla till sina arbeten, men många kommer sannolikt även att behöva 
bil ibland – för att åka till landet, skjutsa barn till ridning och hockeyträning, storhandling 
etc. Dessutom planerar vi för en framtid där bilen är ren och utsläppen försumbara. Till 
skillnad från miljöpartiet ser vi bilen som en frihetssymbol som underlättar människors liv. 
Det är utsläppen som ska bekämpas och inte bilen.” 
 
Johan Krogh lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
”Vi ser fram emot att det tilltänka torget blir verklighet. Det är ett bra söderläge och kan bli 
en ljus och fin plats med liv och rörelse. Uteserveringar, torghandel, planteringar och 
bänkar kan skapa en trevlig stadsmiljö tillsammans med de nya bostadshusen.” 
I ovanstående protokollsanteckning instämde Cathrin Bergenstråhle för 
Moderaterna och Karin Teljstedt för Kristdemokraterna. 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Det här projektet kommer att vara väl placerad nära kollektivtrafik, samt med ett 
inbjudande torg som också kan ge viss möjlighet till rekreation. Det ger viktigt tillskott av 
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fler bostäder i en region där bostadsbristen skapar stora problem för unga och barnfamiljer. 
Vi hade gärna sett fler hyreslägenheter i Nacka vilket skulle stärka vårt företagsliv med fler 
unga som har möjlighet att söka jobb i Nacka och bo nära sin arbetsplats. Vi vill ställa höga 
krav på smakfull utformning och klimatanpassade lösningar. När fler flyttar in behövs 
också mer idrottsanläggningar och grönområden. Därför vill vi utveckla Nacka IP till ett 
sammanhängande idrottscampus.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”I centrala Nacka kommer byggnation av projektet Nya gatan att förverkligas. Det kommer 
att innebära en stor mängd nya bostäder för kommande Nackabor. Nackalistan har bifallit 
planen men önskat att den hade genomförts på ett luftigare sätt med ljusa barnvänliga 
gårdar, något mindre omfång och med en stor del miljöanpassningar i utförandet som 
solceller på taken och i träutförande.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Elverkshuset kommer att få ett väldigt centralt läge vilket gör att det blir lätt för de 
boende att klara sig helt utan egen bil. För att nå upp till kommunens klimat & miljömål 
måste också alltfler välja bort den egna bilen. För att driva på och uppmuntra till detta vill 
vi i Miljöpartiet att kommunen ska sluta tvinga byggherrar att bygga fler parkeringsplatser 
än de själva anser nödvändigt. Kommunen ska inte via parkeringsnormen 
smygsubventionera ett ökat bilinnehav, tvärtemot alla klimat & miljömål. Vi vill avskaffa 
parkeringsnormen och istället införa ett helt flexibelt parkeringstal där marknaden själv får 
avgöra hur många parkeringsplatser för bilar som behövs i ett område. Det är alltid svårt att 
ta bort parkeringsplatser som redan finns men när vi bygger nytt, kan vi bygga för mer 
hållbara sätt att transportera sig. De som väljer att flytta till ett nytt område med få 
parkeringsplatser vet redan från början vad som gäller och kan aktivt välja bort bilen till 
förmån för andra viktigare kvalitéer. ” 
 
Fredrik Holmqvist lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”I planbeskrivningen framgår att byggnaderna ska uppfylla miljöcertifiering Miljöbyggnad 
silver, Vänsterpartiet ser det som positivt att målområde för hållbart byggande används och 
att faktorn Energieffektivitet och sunt byggande är vald. Att bygga energisnålt och med 
små utsläpp av koldioxid är ytterst viktigt. Det hade varit positivt i beslutsprocessen och i 
planbeskrivningen få uppskattning av ökade kostnader och minskade utsläpp av växthusgas 
vid val av miljöbyggnad guld.  
Konstnärlig gestaltning nämns endast med en kort rad i handlingarna; att exploatören ska 
bidra med finansiering till konstnärlig utsmyckning. Vänsterpartiet förordar att en procent 
av byggkostnaden, offentlig som privat, går till offentlig konst. Det framgår ingenstans i 
handlingarna hur mycket eller hur stor del exploatören ska bidra med. Kulturnämndens 
yttrande om offentlig konst framgår inte heller i fullmäktigehandlingarna. 
Den södra ytan framför detaljplaneområdet som blir ett torg men inte ingår i den här 
planen är intressant ur trafiksynpunkt, det skrivs att det bara ska få förekomma nödvändiga 
transporter till fastigheterna och det är med viss oro vi återigen ser att barns skolväg, barns 
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områden för spontanlek, övriga gående till och från centrum och kollektivtrafik riskerar att 
blandas med tungtrafik, taxi och andra nödvändiga transporter. Det är att bygga in 
konflikter i hur ytan används och barn behov av säkerhet i sin närmiljö riskeras. 
Vänsterpartiet ser behovet av att trafiken och barnen hålls separerade på det tydligaste 
sättet. Risken för att barn blir överkörda på väg till skolan eller vid spontan lek behöver 
planeras bort i det här skedet.” 
 
- - - - - 
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§ 463 KFKS 2018/397  

Exploateringsavtal för Sickla stationshus 
Fastigheten Sickalön 83:42 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ingå föreslaget exploateringsavtal mellan Atrium 
Ljungberg Sickla station AB och Nacka kommun. 

Ärendet 
Kommunen och Atrium Ljungberg Sickla station AB har kommit överens om ett förslag 
till exploateringsavtal för genomförande av stadsbyggnadsprojekt Sickla stationshus. 
 
Stadsbyggnadsprojektet ligger vid Sicklas framtida västra tunnelbaneuppgång. Ett förslag 
till detaljplan har tagits fram som ger planstöd för ett hus om 23 våningar med möjlighet till 
hotell, kontor, handel och funktioner för tunnelbaneändamål. Då flera 
stadsbyggnadsprojekt pågår i området finns reglerar exploateringsavtal hur samordning ska 
ske gällande bland annat byggtrafik, etableringar och framkomlighet. 
 
Avtalsförslaget reglerar att exploatören ska erlägga 23 067 660 kronor i 
exploateringsersättning och 2 246 850 kronor i medfinansiering till tunnelbanan. 
Exploatören åtar sig också att bidra till konsten att skapa stad. Projektet kommer att bidra 
med ett positivt kalkylnetto till kommunen. Avtalsförslaget reglerar också frågor som 
samordning med närliggande stadsbyggnadsprojekt under byggtid, dagvattenfrågor, 
parkeringsfrågor och gestaltningsprinciper.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 296 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad daterad 6 november 2020, reviderad 
den 23 november 2020 
Bilaga 1 Exploateringsavtal inklusive bilagor 

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade, med instämmande av Cathrin Bergenstråhle (M), Helena 
Westerling (S), Martin Sääf (L), Christina Ståldal (NL) och Tomas Ottosson (V), bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  
 
Sidney Holm (MP) yrkade att kommunen inte ska tillämpa någon parkeringsnorm, utan 
istället tillämpa ett helt flexibelt parkeringstal där marknaden själv får avgöra hur många 
parkeringsplatser för bilar som behöver anordnas. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Sidney Holms förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
 
Anders Tiger (KD) deltog inte i handläggningen av ärendet på grund av jäv.  

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan.  
”Det finns för- och nackdelar med byggnaden och omgivande miljö. Nackalistan har ändå 
bifallit planen eftersom det kommer att innebära ett välkommet tillskott till den stadsmiljö 
som håller på att etablerar på ianspråktagen mark. Utförandet ser ut att bli spännande men 
har också nackdelen att husets höjd skuggar befintlig bebyggelse. Nacka kommun säger sig 
ha ambition att tillskapa cykelinfartsparkeringar i strategiska lägen som vid 
tunnelbaneuppgångarna vid station Sickla. Tyvärr syns det inte att detta kommer att bli 
cykel-och bilparkering vid båda uppgångarna vid stationen. Utan säkra 
cykelinfartsparkeringar nära tunnelbanan så kan inte reseslagen cykel och tunnelbana 
kombineras. Likaså vill Nackalistan påminna om nödvändigheten av rulltrappor. De 
ökande kostnaderna för tunnelbanebyggandet, som nu är uppe i över 9,3 miljarder kr, får 
inte gå ut över nödvändiga behov vid tunnelbanestationer som t ex rulltrappor och andra 
nyttigheter. Det måste planeras för sammanhållna kommunikationer som medger övergång 
från ett trafikslag till ett annat på ett säkert och effektivt sätt.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Sickla stationshus kommer att få ett väldigt centralt läge precis intill den nya tunnelbanan 
vilket gör att det blir lätt för de boende att klara sig helt utan egen bil. För att nå upp till 
kommunens klimat & miljömål måste också alltfler välja bort den egna bilen. För att driva 
på och uppmuntra till detta vill vi i Miljöpartiet att kommunen ska sluta tvinga byggherrar 
att anordna fler parkeringsplatser än de själva anser nödvändigt. Kommunen ska inte via 
parkeringsnormen smygsubventionera ett ökat bilinnehav, tvärtemot alla klimat & 
miljömål. Vi vill skaffa parkeringsnormen och istället införa ett helt flexibelt parkeringstal 
där marknaden själv får avgöra hur många parkeringsplatser för bilar som behövs i ett 
område. Det är alltid svårt att ta bort parkeringsplatser som redan finns men när vi bygger 
nytt, kan vi bygga för mer hållbara sätt att transportera sig. De som väljer att flytta till ett 
nytt område med få parkeringsplatser vet redan från början vad som gäller och kan aktivt 
välja bort bilen till förmån för andra viktigare kvalitéer.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Hållbarhetsmålet: Energieffektivitet och sunt byggande är valt som målområde för 
hållbart byggande, det är vi Vänsterpartiet mycket nöjda med då vi ser klimathotet som det 
största problem Sverige och Nacka har att lösa och förhålla sig till. Utmärkt då att 
kommunen prioriterar detta mål. Fastighetsägarens målsättning är att byggnaden ska 
uppfylla kraven enligt miljöcertifieringssystemet BREEAM. Det är inte så förpliktigande att 
skriva och ett förtydligande vore bra. KTH och Emma Nathorst-Westfelt skriver i sin 
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avhandling- ”En BREEAM-certifiering intygar att en byggnad håller en bra nivå 
miljömässigt, visar att företaget är på väg åt rätt håll och hjälper till att strukturera upp 
miljöarbetet under ett byggprojekt. Miljöpåverkan i sig minskar egentligen inte tack vare en 
BREEAM-certifiering utan effekterna antas vara mer affärsmässiga. En internationell 
jämförbar certifiering kan även vara avgörande vid fastighetstransaktion”. 
Det finns även olika grader i certifieringen från bra till excellent och det är kan vara viktigt 
att veta hur satsningen på miljömässigt bra byggnad ser ut från fastighetsägaren.” 
 
- - - - - 
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§ 464 KFKS 2017/891  

Detaljplan för Sickla stationshus, på västra Sicklaön 
Antagande 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar detaljplanen för Sickla stationshus. 

Ärendet 
Detaljplaneförslaget för Sickla stationshus är tillstyrkt av miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
samt kommunstyrelsen. Det bedöms att de kommunala intressena så som de angavs i 
startpromemorian och i kommunstyrelsens yttrande över samrådsförslaget har tillgodosetts. 
Planförslaget syftar till en utökad byggrätt för en hög och väl gestaltad stations byggnad 
som även kan inrymma kontor, handel och hotell. Byggrätten omfattar en yta om cirka 
1700 kvadratmeter. Planförslagets genomförande innebär i sin helhet ett tillskott om cirka 
550 nya arbetsplatser i området. Byggnaden ska inrymma den västra tunnelbaneentrén till 
station Sickla. 
 
Efter tillstyrkan i miljö- och stadsbyggnadsnämnden har en mindre ändring skett i 
plankartan och planbeskrivningen som möjliggör 3D-fastighetsbildning istället för genom 
avtal. I plankartan och i planbeskrivningen (sid 33) har även en ändring gjorts av 
bestämmelse avseende skydd mot störningar. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 297 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 10 november 2020 
reviderad den 20 november 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 oktober 2020 § 
234 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse till miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
Bilaga 3 Gransknings utlåtande 
Bilaga 4 Plankarta, reviderad den 20 november 2020 
Bilaga 5 Planbeskrivning, reviderad den 20 november 2020 

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade, med instämmande av Cathrin Bergenstråhle (M), Helena 
Westerling (S), Martin Sääf (L), Christina Ståldal (NL) och Tomas Ottosson (V), bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  
 
Sidney Holm (MP) yrkade att kommunen inte ska tillämpa någon parkeringsnorm, utan 
istället tillämpa ett helt flexibelt parkeringstal där marknaden själv får avgöra hur många 
parkeringsplatser för bilar som behöver anordnas. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Sidney Holms förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. Votering 
begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: 
”Den som önskar bifalla kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej. 
Vinner nej har kommunfullmäktige beslutat i enlighet med Sidney Holms förslag.” 
Vid voteringen avgavs 57 ja-röster och 4 nej-röster. Ordföranden konstaterade att 
kommunstyrelsens förslag därmed hade bifallits. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 3 
 
Anders Tiger (KD) deltog inte i handläggningen av ärendet på grund av jäv.  

Protokollsanteckningar 
Johan Krogh lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
"Sickla stationshus blir symbolen för en av Nackas absolut viktigaste platser. Sickla station 
blir en knutpunkt där tunnelbanan, Saltsjöbanan, Tvärbanan och bussar möts. Tusentals 
Människor kommer dagligen att passera och byta mellan olika kollektivtrafikslag. 
Detaljplanen för Sickla stationshus möjliggör att platsen blir mer än bara en bytespunkt. 
Här skapas möjligheter för hotell, service och 550 nya arbetsplatser. 
I och med att huset byggs på en liten yta med tunnelbanan precis under är det inte möjligt 
att tillskapa några parkeringsplatser inom planområdet - varken för bil eller cykel. Det är 
därför av yttersta vikt att dylika tillskapas i närområdet. Många kommer att pendla med 
framförallt cykel för att sedan byta till kollektivtrafiken. Vi förutsätter att behovet av 
parkeringsplatser löser sig i kommande omkringliggande detaljplaner samt i befintliga 
parkeringsgarage. Det nya stationshuset blir en hög byggnad på hela 23 våningar. En 
byggnad av den höjden påverkar lokalklimatet på flera sätt genom vindar och skuggning. 
Påverkan kan vara både positiv och negativ. Planförslaget har utformats för att minimera 
den negativa påverkan på lokalklimatet som kan ske. Det är viktigt att i bygglovsskedet följa 
upp så att den anpassade utformningen för positivt lokalklimat följs." 
I ovanstående protokollsanteckning instämde Cathrin Bergenstråhle för 
Moderaterna, och Khashayar Farmanbar för Socialdemokraterna 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan.  
”Det finns för- och nackdelar med byggnaden och omgivande miljö. Nackalistan har ändå 
bifallit planen eftersom det kommer att innebära ett välkommet tillskott till den stadsmiljö 
som håller på att etablerar på ianspråktagen mark. Utförandet ser ut att bli spännande men 
har också nackdelen att husets höjd skuggar befintlig bebyggelse. Nacka kommun säger sig 
ha ambition att tillskapa cykelinfartsparkeringar i strategiska lägen som vid 
tunnelbaneuppgångarna vid station Sickla. Tyvärr syns det inte att detta kommer att bli 
cykel-och bilparkering vid båda uppgångarna vid stationen. Utan säkra 
cykelinfartsparkeringar nära tunnelbanan så kan inte reseslagen cykel och tunnelbana 
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kombineras. Likaså vill Nackalistan påminna om nödvändigheten av rulltrappor. De 
ökande kostnaderna för tunnelbanebyggandet, som nu är uppe i över 9,3 miljarder kr, får 
inte gå ut över nödvändiga behov vid tunnelbanestationer som t ex rulltrappor och andra 
nyttigheter. Det måste planeras för sammanhållna kommunikationer som medger övergång 
från ett trafikslag till ett annat på ett säkert och effektivt sätt.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna ställer sig i grunden bakom uppförandet av Sickla stationshus, som 
något av en nödvändighet för att understödja kollektivtrafik av alla de slag som har eller 
kommer att ha skärningspunkt på platsen: buss, Roslagsbanan, Tvärbanan och senare 
Tunnelbanan. 
Det som behöver tillkomma på platsen är starkt utökade möjligheter för bilpendlare att 
enkelt parkera en bil och byta till valfritt trafikslag, liksom garantier för att pendlare av alla 
slag kan byta trafikslag i alla kombinationer utan risk för stockningar av något slag som 
beror på den fastighetsmässiga utformningen.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet välkomnar att det kommer ställas krav på utförande av växtbäddar etc. för 
dagvattenhanteringen och att grönytefaktorn lyfts in. Till ytan är det en liten plan som 
består av redan hårdgjord mark, men det är bra att vi gör något bättre på platsen för att 
möta utmaningarna med dagvattenhantering och gröna spridningssamband. Miljöpartiet 
lyfte tidigare i hanteringen av denna detaljplan, frågan om hur buller kan påverka 
omgivningen till följd av utformningen av byggnaden, men saknar ett resonemang om detta 
i planbeskrivningen. Om buller konstateras endast att ”planförslaget i sig innehåller ingen 
verksamhet som bedöms kunna medföra bullerstörningar för omgivningen”. Dock ser vi 
att det vi bygger kan ge upphov till buller som studsar, t.ex. för omkringliggande 
bebyggelse. På så vis kan det vara viktigt att arbeta t.ex. med fasadmaterial och växtbäddar 
för att minska buller. Vi vill också att kommunen tar kontakt med SL för att diskutera val 
av ”tystare” mer vibrationsdämpande räls på den del av Saltsjöbanan som passerar 
fastigheten och genom centrala Nacka. 
Sickla stationshus kommer att få ett väldigt centralt läge precis intill den nya tunnelbanan 
vilket gör att det blir lätt för de boende att klara sig helt utan egen bil. För att nå upp till 
kommunens klimat & miljömål måste också alltfler välja bort den egna bilen. För att driva 
på och uppmuntra till detta vill vi i Miljöpartiet att kommunen ska sluta tvinga byggherrar 
att anordna fler parkeringsplatser än de själva anser nödvändigt. Kommunen ska inte via 
parkeringsnormen smygsubventionera ett ökat bilinnehav, tvärtemot alla klimat & 
miljömål. Vi vill skaffa parkeringsnormen och istället införa ett helt flexibelt parkeringstal 
där marknaden själv får avgöra hur många parkeringsplatser för bilar som behövs i ett 
område. Det är alltid svårt att ta bort parkeringsplatser som redan finns men när vi bygger 
nytt, kan vi bygga för mer hållbara sätt att transportera sig. De som väljer att flytta till ett 
nytt område med få parkeringsplatser vet redan från början vad som gäller och kan aktivt 
välja bort bilen till förmån för andra viktigare kvalitéer.” 
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Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Hållbarhetsmålet: Energieffektivitet och sunt byggande är valt som målområde för 
hållbart byggande, det är vi Vänsterpartiet mycket nöjda med då vi ser klimathotet som det 
största problem Sverige och Nacka har att lösa och förhålla sig till. Utmärkt då att 
kommunen prioriterar detta mål. Fastighetsägarens målsättning är att byggnaden ska 
uppfylla kraven enligt miljöcertifieringssystemet BREEAM. Det är inte så förpliktigande att 
skriva och ett förtydligande vore bra. KTH och Emma Nathorst-Westfelt skriver i sin 
avhandling- ”En BREEAM-certifiering intygar att en byggnad håller en bra nivå 
miljömässigt, visar att företaget är på väg åt rätt håll och hjälper till att strukturera upp 
miljöarbetet under ett byggprojekt. Miljöpåverkan i sig minskar egentligen inte tack vare en 
BREEAM-certifiering utan effekterna antas vara mer affärsmässiga. En internationell 
jämförbar certifiering kan även vara avgörande vid fastighetstransaktion”. 
Det finns även olika grader i certifieringen från bra till excellent och det är kan vara viktigt 
att veta hur satsningen på miljömässigt bra byggnad ser ut från fastighetsägaren.” 
 
- - - - - 
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§ 465  KFKS 2010/533-050, KFKS 2012/377-050, KFKS 2015/370-050  

Tilläggsavtal till Exploateringsavtal Kvarnholmen 

Beslut 
Kommunfullmäktige ingår föreslagna tilläggsavtal med Kvarnholmen Utveckling AB. 

Ärendet 
Kommunen och exploatörerna Holmenkvarnen 1 AB, Holmenkvarnen S AB 
Holmenkvarnen 6 AB, Holmenkvarnen 7 AB och Holmenkvarnen 8 AB har ingått 
exploateringsavtal för Kvarnholmen, etapp 2, 3, 4 och S. Avtalen har överlåtits på 
Kvarnholmen Utveckling AB. 
Enligt avtalen har kommunen åtagit sig att ersätta exploatörerna, numera Kvarnholmen 
Utveckling AB, för den mervärdesskatt som kan kopplas till utbyggnad av allmänna gatu- 
och parkanläggningarna inom detaljplaneområden som kommunen ska ta över. 
Föreslagna tilläggsavtal avser att ersätta skrivelse om moms i exploateringsavtalen för etapp 
2, 3, 4 och Spå Kvarnholmen och klargöra praktiska tillvägagångssätt för momshanteringen 
som överensstämmer med Skatteverkets beslutsprocess. 
Genom föreslagna tilläggsavtal bedöms risken för kommunen att få oförutsedda kostnader 
ha minimerats. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 298 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad, daterad den 13 november 2020 
Bilaga 1 Förslag till tilläggsavtal Kvarnholmen Etapp 2 - Centrala Kvarnområdet 
Bilaga 2 Förslag till tilläggsavtal Kvarnholmen Etapp 3 - Östra Kvarnområdet 
Bilaga 3 Förslag till tilläggsavtal Kvarnholmen Etapp 4 - Södra Kvarnholmen 
Bilaga 4 Förslag till tilläggsavtal Kvarnholmen Etapp S - Kvarnholmsplatån 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens – 
och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
 
  



 
73 (123) 

 14 december 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 466 KFKS 2019/714 

Försäljning av fastighet i Saltsjöbaden 
Fastigheten Nacka Rösunda 8:8, för detta Ringgårdens förskola 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ska ingå föreslaget 
fastighetsöverlåtelseavtal avseende fastigheten Nacka Rösunda 8:8 enligt bilaga 1. 

Ärendet 
Nacka kommun är lagfaren ägare till fastigheten Nacka Rösunda 8:8 med gatuadress 
Stockholmsvägen 48A och 48B i Saltsjöbaden. Den 23 september 2019 beslutade 
kommunstyrelsen att ge enheten för fastighetsförvaltning i uppdrag att ta fram 
försäljningsunderlag för fastigheten. Enheten för fastighetsförvaltning inhämtade två 
oberoende värderingar vilka båda indikerade ett marknadsvärde om 16 miljoner kronor. 
Mäklare har anlitats och fastigheten har lagts ut för försäljning på den öppna marknaden. 
De föreslagna köparna har lagt det högsta budet om 18,5 miljoner kronor. Ett förslag till 
fastighetsöverlåtelseavtal har tagits fram. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 299 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning, daterad den 3 november 2020 
Bilaga 1 Förslag på fastighetsöverlåtelseavtal 
Bilaga 2 Kartutdrag 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Lisa Rasmussen (V) yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade bifallit kommunstyrelsens förslag.  

Reservationer 
Lisa Rasmussen reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiet och angav följande. 
”Att sälja alla fastigheter som kommunen idag inte har direkt användning av är inte vad 
Vänsterpartiet tycker är en politik som är hållbar. Det blir en vinst som används i någon 
budget och försvinner. Samtidigt när vi ser behov av nystart av verksamheter så är 
kommunen oerhört långsam i att komma till skott för att vi ofta saknar lokaler. Det skulle 
bli annorlunda om kommunen fortsätter att äga fastigheter, bostäder och mark för 
kommande behov. Vänsterpartiet anser att kommunen borde starta ett bostadsbolag för 
ägande, förvaltning och uthyrning av bostäder.” 
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§ 467 KFKS 2019/1068 

Motion – Åtgärder för socialtjänstens personal 
Motion den 18 november 2019 från Christina Ståldal m.fl . (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. De åtgärder som redan pågår inom barn 
och familjeenheten bedöms som adekvata och tillräckliga för att förbättra personalläget och 
därmed säkerställa en god kvalitet av de tjänster som ges till barn och familjer som söker 
stöd hos socialtjänsten. 

Ärendet 
Motionen föreslår åtgärder för att förbättra personalläget inom socialnämndens 
verksamhet. Kommunfullmäktige har i mål och budget 2020-2022 fattat beslut om att 
tillföra socialnämnden 12, 9 miljoner kronor till barn- och ungdomsvård. Flera av de 
föreslagna aktiviteterna i motionen pågår idag inom ramen för den satsning som 
kommunfullmäktige gjort. Ett av förslagen i motionen är att erbjuda personal som har 
tjänstgjort i kommunen i tre år och mer en nedgång i arbetstid till 80 procent utan 
löneavdrag. Nacka kommun tillämpar de centralt och lokalt förhandlade kollektivavtal som 
gäller för till exempel arbetstider. Även lika lön för lika arbete är en viktig princip i Nacka 
kommun. Att erbjuda en av kommunens personalkategorier ett lägre heltidsmått med 
bibehållen lön skulle vara kostnadsdrivande och inte ge maximalt värde för skattepengarna. 
Socialnämnden föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 120 
Tjänsteskrivelse från barn- och familjeenheten den 30 april 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från socialnämnden den 24 mars 2020, § 27 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse till socialnämnden från barn- och familjeenheten, daterad den 9 
mars 2020 
Bilaga 3 Motion - Åtgärder för socialtjänstens personal (NL) 

Yrkanden 
Helene Skantze (M) yrkade, med instämmande av Andreas Falk (S), Karin Teljstedt (KD), 
Lisskulla Zayane (MP) och Mats Granath (L), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till att-satserna ett till fyra i motionen. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Mikael Carlssons förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
"Nackalistan tycker att det är viktigt att öka antalet socialsekreterare med lång erfarenhet 
och att de socialsekreterare som idag arbetar i kommunen stannar kvar längre i kommunen. 
Erfarenhet är väldigt viktigt i det svåra arbete som denna yrkeskategori utför och de erfarna 
medarbetarna är stöttepelare för nyare kollegor och vi anser därför att detta pockså är en 
arbetsmiljöfråga. Alliansen i Nacka har blundat för problemen med att många erfarna 
socialsekreterare slutat utan att ta tag i problemen. Istället har man förlitat sig på att hyra in 
konsulter, vi anser att vårt förslag skulle minska kostnaderna samtidigt som det skulle 
förbättra arbetsmiljön och i slutändan så skulle detta vara till barn och andra medborgares 
bästa. 
I Nacka kommuns månadsbokslut Mars 2020 skriver man följande 'Nämndens åtgärdsplan 
följer tidsplan med undantag för rekrytering av socialsekreterare som går långsammare att 
rekrytera än planerat eftersom enheten inte anställer socionomer med kort erfarenhet. Det 
har inte varit möjligt att avsluta inhyrda socionomer i den takt som var planerad. 
Personalsituationen är enligt nämnden fortsatt skör.' 
I Tjänsteskrivelsen till denna motion skrivs 'Personalläget på omsorgsenheten bedöms som 
stabilt och medarbetarundersökningen visar på goda resultat varför fokus i denna utredning 
är personalläget inom barn- och familjeenheten.' 
Nackalistan tycker det är väldigt konstigt att man i ena skrivelsen till KSAU anser att 
situationen är skör medan man i den andra skriver att det är stabilt. Nackalistan delar den 
bild som ges i månadsbokslutet om en skör situation. 
I tjänsteskrivelse (KFKS 2020 / SOCN 2019 / 33 7) som behandlades av KS i 2020-03-30 
så skriver man att risken att barn inte får det stöd/ skydd som de behöver i tillräckligt hög 
utsträckning, är en signifikant risk. Nackalistan anser att det inte skall vara så här i Nacka 
kommun, barnen som bor här skall få det skydd/ stöd som de behöver.” 
 
- - - - - 
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§ 468 KFKS 2019/1070 

Motion – Arbetstidsförkortning inom socialtjänst och 
äldreomsorg 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår föreslagen i motionen eftersom förslaget innebär ett ökat 
rekryteringsbehov och ökade kostnader för kommunen. 

Ärendet 
I motionen lämnas förslag om att införa sex timmars arbetsdag inom en arbetsgrupp i 
äldreomsorgen och en enhet inom socialtjänsten, samt att genomföra en utvärdering efter 
1-2 år. Ärendet har beretts av socialnämnden, äldrenämnden och kommunstyrelsens 
verksamhetsutskott. Av remissinstansernas utredningar framgår att förslaget innebär ökade 
kostnader för nämnderna och ett ökat rekryteringsbehov som är svårt att tillgodose. 
Tidigare försök med att införa kortare arbetstid ger vissa tecken på positiva effekter på 
medarbetarnas hälsa. Att införa kortare arbetstid inom socialtjänsten kan dock innebära en 
risk för sämre kontinuitet för kunden. 
 
Med hänvisning till de ökade kostnader som förslagen innebär samt ett ökat 
rekryteringsbehov är den samlade bedömningen att motionens förslag bör avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 28 september 2020, § 244 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och omsorgsenheten, daterad den 18 augusti 
2020 
Bilaga 1 Motion - Arbets tidsförkortning inom socialtjänst och äldreomsorg (V) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från socialnämnden den 24 mars 2020, § 28 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från äldrenämnden den 29 april 2020, § 21 
Bilaga 4 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 18 augusti 
2020, § 42 

Yrkanden 
Helene Skantze (M) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), Espen Bjordal (S), 
Karin Teljstedt (KD) och Mats Granath (L), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Lisa Rasmussen (V) yrkade, med instämmande av Louise Ollivier (MP), bifall till motionen. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Lisa Rasmussens förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Lisa Rasmussen reserverade sig för Vänsterpartiet och angav följande. 
”Det är väl känt att vi har en kompetensbrist inom offentliga sektorns välfärd och att den 
sannolikt kommer att bestå och fördjupas framöver. Vänsterpartiet menar att vi behöver 
göra de jobb vi har inom kommunens verksamheter attraktivare. Arbetsmiljö och 
anställningsvillkor är viktiga faktorer för att jobb ska upplevas som attraktiva. Vad vore då 
bättre om vi skulle kunna erbjuda jobb med en lön att leva på och tid att leva, vi tycker att 
det skulle vara värt att se om vi kunde uppnå en sådan effekt med arbetstidsförkortning 
och veta vad kostnaden blir för de. 
Vänsterpartiet avsatte medel till detta förslag både i budgeten för 2019 till vilken den här 
motionen skrevs och budgeten för 2020, genom att finansiera kostnaden för att utöka 
arbetsgrupperna med anställda för den tid som den ordinarie arbetsstyrkan gick ner i tid, 
liksom för att lönekompensera för de personer som redan arbetar kortare tid än heltid och 
fick en högre sysselsättningsgrad genom att heltidsnormen sänks.” 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Socialdemokraterna tror inte på att införa allmän arbetstidsförkortning i det läge vi 
befinner oss just nu. Samhällsekonomiskt ser vi just nu inte att det vore möjligt att införa 6- 
timmars arbetsdag. Vi tror att frågan om justa arbetsvillkor, kollektivavtal och en 
minskning av ofrivilliga deltidsanställningar måste prioriteras. Vi måste först och främst ge 
dem som vill arbeta heltid möjlighet till det.” 
 
Louise Ollivier lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”För Miljöpartiet är dispositionen av tiden en central fråga. Vad vill var och en använda sin 
tid till här på jorden? Hur ska den tid som frigörs i samband med teknisk och ekonomisk 
utveckling användas på ett hållbart sätt? Miljöpartiet vill att den tid som frigörs i samband 
med ökad effektivitet i arbetet ska användas till hållbarhet för varje samhällsmedborgares 
välmående likväl som för vår planet i form av minskad konsumtion och användade av 
ändliga resurser.  
På EU och nationell nivå driver vi Miljöpartister på frågan om minskad arbetstid som en 
möjlighet till ökat välmående och minskad konsumtion. Med mer tid utanför arbetet ges 
möjlighet till reflektion, samhällsengagemang, vidareutveckla intressen, utveckla relationer 
till familj/vänner och inte minst kunna ta hand om befintliga ägodelar istället för att köpa 
nytt. På olika politiska nivåer driver Miljöpartiet frågan. I Nacka har vi i tidigare budgetar 
föreslagit liknande upplägg som tas upp i motionen – pröva att ge minskad arbetstid i 
grupper inom kommunen där vi vet att det finns hög arbetsbelastning och där minsta fel 
från en medarbetare kan få katastrofala konsekvenser. Arbeten som innebär möten med 
Nackamedborgare som ofta är helt beroende av medarbetarens arbete och omtanke. 
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Arbeten inom äldreomsorg och socialtjänst innebär stor del styrd tid där all energi läggs på 
att möta Nackamedborgaren i hens situation. Det finns sällan utrymme att ha en dag med 
låg energi på arbetet i dessa yrken och ofta är dagarna hårt styrda.  
Från Miljöpartiets sida ser vi att förslagen med förkortad arbetsdag från 8 till 6 timmar i 
utvalda grupper skulle öka attraktiviteten i arbetet, möjliggöra starkt fokus under de timmar 
medarbetaren är på arbetet och ge medarbetarna möjlighet till att äga mer privat tid.  
Projekt liknande förslagen i motionen har genomförts i olika delar av landet med mycket 
positiva effekter såsom bättre upplevd egen hälsa hos medarbetarna, minskad sjukskrivning 
och personalomsättning samt ökad kvalitet i arbetet till kommuninvånaren. Effekter där 
många är vinnare till priset av en mindre investering. För det är just en investering detta ska 
ses som. Det är svårt att förstå argumenten mot detta förslag – speciellt i tider då vården av 
äldre måste få högre status.” 
 
- - - - - 
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§ 469 KFKS 2019/1175 

Motion – Öppenhet i styrning 
Motion den 16 december 2019 från Christina Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att alla enkäter och faktaöversyner som kommunen ifyller i 
tävlingssammanhang ska göras av minst två personer. Det föreslås även att samtliga partier 
får tidig och faktagranskad information om alla planer för att kunna fullgöra sitt 
oppositionsarbete. Slutligen förslås att bland annat öppenhet ska prägla Nackas styrning så 
att medborgare och opposition får drägliga villkor och att medborgarnas förtroende för 
demokratin och öppenheten ökar i Nacka. 
 
Utredningen av motionen lyfter att alla tjänstepersoner i Nacka kommun har att iaktta ett 
sakligt och opartiskt förhållningssätt i sin yrkesutövning. Detta ligger väl i linje både med 
kommunens styrmodell och relevant lagstiftning, och är en viktig del i att sakliga och 
opartiska underlag tas fram i det arbete som utförs av tjänstemannaorganisationen. Det 
bedöms inte finnas skäl till att inrätta särskilda kontrollmoment i samband med besvarande 
av enkäter. Det demokratiska oppositionsarbetet har goda förutsättningar att fullgöras då 
kommunens förtroendevalda redan idag får en tidig och faktagranskad information om alla 
planer i enlighet med gällande lagstiftning. Detta gäller för förtroendevalda inom såväl 
opposition som majoritet, och andra intresserade. Det kan även noteras att 
beslutsunderlagen tillgängliggörs då de är färdigställda och upprättade utifrån 
bestämmelserna om allmänna handlingar i offentlighets- och sekretesslagen. Det är av stor 
vikt att kommunen fortsätter att kontinuerligt arbeta med insyn, tillit och demokrati 
eftersom hela kommunens organisation arbetar på uppdrag av Nackaborna. Goda 
förutsättningar för öppenhet i styrningen av Nacka kommun ges av relevant lagstiftning 
tillsammans med kommunens styrmodell. Del av det arbete som görs för att utveckla den 
lokala demokratin sker genom val- och demokratinämndens utökade uppdrag. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 121 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, stadsledningskontorets stab och juridik- och 
kanslienheten 
Bilaga Motion - Öppenhet i styrning (NL) 
 
- - - - - 
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§ 470 KFKS 2019/1067 

Motion – Åtgärder för att förbättra vattenkvalitet i 
Baggensfjärden 
Motion den 18 november 2019 från Christina Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Den 18 november 2019 inkom Christina Ståldal m.fl. (NL) med en motion, med förslag till 
samarbete med Värmdö kommun om flera åtgärder mot dålig vattenkvalitet i 
Baggensfjärden. 
 
Nacka och Värmdö har sedan lång tid ett samarbete om vattenkvaliteten i Baggensfjärden. 
Kommunerna har tillsammans med konsult tagit fram förslag till åtgärdsprogram för 
Baggensfjärden, med utgångspunkt från mätdata i vattenområdet och förhållandena i 
tillrinningsområdet. Enligt förslaget bedöms det möjligt att med tiden uppnå god ekologisk 
status, med hjälp av ett antal åtgärder som minskar fosforbelastningen - framförallt handlar 
det om att minska utsläpp från enskilda avlopp och dagvatten. För den kemiska statusen är 
underlaget inte tillräckligt gott för en detaljerad åtgärdsplan, vilket gör att första åtgärden 
som behövs är ny och utökad provtagning. 
 
I tillägg till det åtgärdsprogram som kommunerna har tagit fram kan nämnas att Nacka 
kommun blev ålagda enligt dom av mark- och miljödomstolen att senast 2023/2024 bygga 
ut kommunalt VA i hela sydöstra Boos kustområde, vilket är avgörande för att snabbt 
förbättra vattenkvaliteten. 
 
Mot bakgrund av ovanstående bedöms att intentionerna i motionen redan är uppfyllda och 
motionen kan därmed motionen anses färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 156 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 maj 2020 
Bilaga 1. Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 22 april 2020 inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 2. Motionen 
 
- - - - - 
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§ 471 KFKS 2019/1071 

Motion – Fritidsgårdarnas öppettider helgdagar och lov 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik Holmqvist från Vänsterpartiet har 2019- 
11-14 inkommit med en motion där de föreslår att kommunen ska ge extra stöd till 
fritidsgårdarna för att säkerställa att de ska kunna hålla öppet under helgdagar och lov. 
Fritidsnämnden beslutade 2020-03-25 att upphandla driften av kommunens fritidsgårdar. 
De krav som ställs på anbudsgivarna och tjänsterna bedöms uppfylla de behov som anges i 
motionen angående öppettider av fritidsgårdar. 
Till följd av detta föreslås Kommunfullmäktige notera att det redan pågår ett arbete som 
bedöms uppfylla de angivna behoven i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 157 
Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 22 april 2020, § 28 
Tjänsteskrivelse till fritidsnämnden den 31 mars 2020 
Motion den 14 november 2019 från Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik 
Holmqvist M 
 
- - - - -  
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§ 472 KFKS 2019/1088 

Motion – Fritidsgårdar i större bostadsområden i Nacka 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna ser möjligheten att genom att fritidsgårdar finns i bostadsområdena ökar 
även chansen för högre närvaro och föreslår därför att kommunen ska etablera 
fritidsgårdar i alla större bostadsområden i kommunen där de idag saknas. I Nacka finns 
idag sju fritidsgårdar spridda i alla kommundelar. Ungdomar i olika större 
bostadsområden har redan idag möjlighet att delta i den verksamhet som bedrivs i 
kommunens fritidsgårdar. 
I dagsläget planeras för en upphandling av driften av kommunens fritidsgårdar. Den 
kommer att utannonseras under våren 2020. Befintliga fritidsgårdar ingår i 
upphandlingen och av fritidsnämndens beslut om ramar och förutsättningar för 
upphandlingen framgår att öppettiderna ska utökas och även möjligheter till innovation 
och riktad verksamhet för olika målgrupper kommer att förbättras. Sammantaget bedöms 
kommunens nuvarande fritidsgårdar som erbjuder verksamhet till alla kommundelar 
vara tillräckligt för att tillgodose Nackabornas behov. Motionen anses därmed vara 
färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 158 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 maj 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 22 april 2020, § 30 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse till fritidsnämnden, från kultur- och fritidsenheten daterad 
den 26 februari 2020 
Bilaga 3 Motion – Fritidsgårdar i större bostadsområden i Nacka M 
 
- - - - - 
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§ 473 KFKS 2019/ I 084 

Motion – Kommunalt anställda fritids- och idrottsledare 
Motion den 18 november 2019 från Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik Holmqvist från Vänsterpartiet har 2019- 
11-14 inkommit med en motion där de föreslår att kommunen ska bidra med kommunalt 
anställda fritids- och idrottsledare till fritidsgårdar och idrottsföreningar. De uttrycker även 
i sin motion att dessa ledare bör åta sig att göra extra insatser för att nå ut till barn och 
ungdomar som självmant inte söker sig till aktiviteter utanför skolan. 
Fritidsnämnden beslutade 2020-03-25 att upphandla driften av kommunens fritidsgårdar. 
De krav som ställs på anbudsgivarna och tjänsterna bedöms uppfylla de behov som anges i 
motionen angående fritidsgårdar. 
Angående förslaget att kommunen även bör bidra med kommunalt anställda idrottsledare 
till idrottsföreningar bedömer enheten att en sådan satsning dels skulle kräva överväganden 
från fall till fall samt inte är möjlig att genomföra inom befintliga budgetramar. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 159  
Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 22 april 2020, § 29 
Tjänsteskrivelse till fritidsnämnden den 30 mars 2020 
Motion den 18 november 2019 från Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik 
Holmqvist (V) 
 
- - - - - 
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§ 474 KFKS 2019/ I 082 

Motion – Cykelsatsningar 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottoson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Lisa Rasmussen, Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist M har lämnat en motion med 
förslag om att kommunen bör satsa ytterligare på åtgärder för att öka cyklingen. Delvis 
behövs mätningar och uppföljningar för att kunna genomföra ett strategiskt arbete, och 
därför föreslås periodiska resvaneundersökningar att utföras. I Nackas cykelstrategi 
omnämns både lånecykelstrategi och cykelservicestation, som dock inte är åtgärdade. 
Motionärerna föreslår därför att dessa två åtgärder inrättas, samt efterlyser även en satsning 
på aktiviteter för att öka rekreations- och motionscykling hos barn, vuxna och äldre. 
Då inrättandet av en cykelstation samt satsningar på aktiviteter för att öka rekreations- och 
motionscykling inte ligger i kommunens uppdrag bör motionen avslås. Det noteras även att 
kommunen redan genomför och tar del av relevanta trafikmätningar samt bevakar 
diskussionerna inom regionen avseende satsningar på lånecykelsystem. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 160  
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 maj 2020 
Bilaga 1. Motion - Cykelsatsningar M 
Bilaga 2. Tjänsteskrivelse från trafikenheten daterad den 25 februari 2020, NTN 2019 /286 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 24 mars 2020, § 46 
 
- - - - - 
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§ 475 KFKS 2019/ I 069 

Motion – Idéstudie om att förlägga en del av 
Värmdöleden i tunnel 
Motion den 18 november 2019 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen tar fram en idestudie om att förlägga en del av 
Värmdöleden i tunnel. Vägavsnittet som avses är från i höjd med Vikdalsgränd till i höjd 
med Finntorp eller Alphyddan, en sträcka på 1 500 - 2 000 meter. Vid kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott sammanträde den 18 februari 2020 beslutades att återremittera 
ärendet för ytterligare bedömning av kostnadsläget. Enheten för strategisk stadsutveckling 
har därför gjort en övergripande bedömning av vad ett tunnelförslag skulle kunna kosta. 
 
Det är sannolikt att kostnaderna för att förlägga en del av Värmdöleden i tunnel kraftigt 
kommer överskrida de angivna kostnaderna i motionsförslaget. Kostnaden för 
Värmdöleden i tunnel uppskattas till mellan 3 och 4 miljarder kronor. I nuläget visar 
prognoser på att det generellt är en stor utmaning att nå målet om en 
stadsutvecklingsekonomi i balans till 2030 och kommunens långsiktiga ekonomi. Möjliga 
intäkter från främst markförsäljning för bostäder som beskrivs i motionsförslaget bedöms 
inte kunna täcka kostnaderna för tunnelprojektet, även om en hög exploateringsgrad 
föreslås. Motionärerna beskriver nyttar av att förlägga en del av Värmdöleden i tunnel. Det 
skulle möjliggöra en tystare och trevligare stadsmiljö, skapa ytor för idrottsändamål samt 
naturmark och ytterligare stadsbebyggelse. Trots potentiella nyttar bedöms de höga 
kostnaderna och osäkerheterna kopplat till ett projekt av denna dignitet vara så stora att det 
i nuläget inte motiverar att initiera en idestudie. Med hänsyn till ovan nämnda 
omständigheter föreslås kommunfullmäktige att besluta att avslå förslaget i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 163  
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 29 april 2020 
Motion – Idéstudie om en tunnel för delar av Värmdöleden 
 
- - - - -  



 
86 (123) 

 14 december 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 476 KFKS 2020/69 

Motion – Behåll och utveckla Naturskolan 
Motion den 27 januari 2020 från Victor Ellström m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Den 13 januari 2020 (§ 10) beslutade kommunstyrelsen att avveckla Naturskolan i 
Velamsund. Kommunstyrelsen gav samtidigt produktionsdirektören för Välfärd skola i 
uppdrag att ta fram förslag på en mobil naturskola vars verksamhet baseras på de 
kommunala och fristående skolornas efterfrågan och intresse. 
 
Mot bakgrund av detta beslut har Viktor Ellström m.fl. från Socialdemokraterna 
inkommit med en motion om att behålla och utveckla Naturskolan. I motionen föreslås 
att kommunstyrelsen ges i uppdrag att säkerställa Naturskolans verksamhet och får 
uppdrag att utreda möjligheterna till partnerskap och samarbete med andra aktörer. 
 
I Välfärd skolas utredning kring en mobil naturskola framkommer att intresset är mycket 
låg bland skolledare för en naturskola i alternativ form. Även i utredningen som gjordes 
i samband med förslag om avveckling av Naturskolan framkom att efterfrågan är låg då 
endast cirka 14 % av Välfärd skolas barn och elever besöker Naturskolan och att behovet 
i större utsträckning tillgodoses i skolorna inom ramen för ordinarie verksamhet. 
 
Dialog har också förts med Välfärd samhällsservice om ett möjligt övertagande eller 
partnerskap. Bedömningen från Välfärd samhällsservice är att produktionsområdet inte 
har möjlighet att utveckla och driva naturskolan med god kvalitet och ekonomi med de 
förutsättningar som erbjuds. 
 
Den sammantagna bedömningen är därför att det inte varken finns kapacitet eller 
incitament att driva Naturskolan vidare och att motionens förslag bör avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 164 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola den 14 april 2020 
Bilaga: Motion - Behåll och utveckla Naturskolan (S) 
 
- - - - - 
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§ 477 KFKS 2020/327 

Motion – Låt Naturskolan fortsätta med sin verksamhet 
i Velamsund 
Motion den 20 april 2020 från Lisskulla Zayane och Ninni Lindberg (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Den 13 januari 2020 (§ 10) beslutade kommunstyrelsen att avveckla Naturskolan i 
Velamsund. Kommunstyrelsen gav samtidigt produktionsdirektören för Välfärd skola i 
uppdrag att ta fram förslag på en mobil naturskola vars verksamhet baseras på de 
kommunala och fristående skolornas efterfrågan och intresse. 
Mot bakgrund av detta beslut har motionärerna från Miljöpartiet inkommit med en motion 
om att låta Naturskolan fortsätta sin verksamhet i Velamsund. I motionen föreslås att 
Naturskolan får fortsätta med sin verksamhet i Velamsund samt att Naturskolan ska drivas 
inom ramen för Välfärd samhällsservice. 
I Välfärd skolas utredning kring en mobil naturskola framkom att intresset var mycket lågt 
bland skolledare för en naturskola i alternativ form. Även i utredningen som gjordes i 
samband med förslag om avveckling av Naturskolan framkom att efterfrågan var låg då 
endast cirka 14 % av Välfärd skolas barn och elever besökte Naturskolan och att behovet i 
större utsträckning tillgodosågs i skolorna inom ramen för ordinarie verksamhet. 
Välfärd samhällsservice bedömer att produktionsområdet inte har bättre förutsättningar än 
Välfärd skola att kunna driva en naturskola med budget i balans. Ett uppdrag att driva 
naturskolan skulle därmed innebära en förlustaffår som då skulle behöva finansieras av 
andra verksamheter inom produktionsområdet. 
 
Naturskolan avvecklades 31 juli 2020. 
 
Den sammantagna bedömningen är att det varken fanns kapacitet eller incitament att driva 
Naturskolan vidare. Motionens förslag bör mot bakgrund av detta avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 28 september 2020, § 247 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola och Välfärd samhällsservice, daterad den 21 augusti 
2020 
Bilaga 1 Motion - Låt Naturskolan fortsätta med sin verksamhet i Velamsund (MP) 
 
- - - - -  
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§ 478 KFKS 2020/71 

Motion – Minska fallolyckorna bland äldre 
Motion den 27 januari 2020 av Khashqyar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I en motion från Khashayar Farmanbar m.fl. (S) föreslås att en individbaserad uppföljning 
ska göras för att utvärdera effekterna av de fallförebyggande åtgärder som görs i 
kommunen samt att kommunen tar fram en nollvision där kostnadseffektiva 
fallförebyggande åtgärder presenteras. Äldrenämnden har berett ärendet och lämnat 
synpunkter på motionen utifrån sitt ansvarsområde. 
 
Huvudmannaansvaret för fallprevention är delat. Region Stockholm har ansvar för 
fallförebyggande åtgärder i ordinärt boende. Nacka kommun bedriver fallförebyggande 
insatser inom det kommunala hälso- och sjukvårdsområdet och även delvis inom Region 
Stockholms ansvarsområde. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott instämmer i vikten av att kommunen bedriver ett aktivt 
fallförebyggande arbete. Utvecklingsområden som planeras att genomföras är bland annat 
uppföljning av fallprevention på individnivå, kompetensutveckling inom fallprevention hos 
såväl handläggare som anordnare samt en översyn av de specifika kundvalsvillkoren. 
 
Redan idag görs flera insatser för att förebygga fallolyckor, genom att möjliggöra för 
seniorer att ta del av hälsofrämjande aktiviteter såsom qigong, balansskola och 90- 
plusgympa. I den offentliga miljön prioriterar kommunen vinterväghållning av gångbanor 
för gator och vägar för att bl.a. förebygga fallskador. Kommunen delar sedan flera år även 
ut broddar kostnadsfritt. Nacka kommun driver även på för att i samverkan med Region 
Stockholm öka det fallförebyggande arbetet och på sikt reducera antalet fallolyckor. 
 
Mot bakgrund av ovanstående bedömer kommunstyrelsens arbetsutskott att det pågår ett 
arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen och att motionen därmed 
kan anses färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 15 juni 2020, § 183 
Stadsledningskontoret och juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 19 maj 2020 
Bilaga 1. Protokollsutdrag från äldrenämnden den 29 april 2020 § 20 inkl. tjänsteskrivelse 
Bilaga 2. Motionen  



 
89 (123) 

 14 december 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 479 KFKS 2019/828 

Motion – Fältassistenter i Nacka 
Motion den 16 september 2019 av Khashayar Farmanbar och Andreas Falk (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionen handlar om att starta ett projekt med fältassistenter i Nacka. Det som beskrivs i 
motionen görs redan idag i stor utsträckning av Ungdomsteamet och Polarna Nacka. 
Ungdomsteamet har år 2020 fem anställda ungdomssamordnare med erforderlig 
utbildningsbakgrund som socionom och motsvarande socialpedagog. 
Ungdomssamordnarna bedriver arbete i skolor, och i samverkan med andra aktörer såsom 
fritidsgårdar, nattvandrare, socialtjänst, polis och skola. Polarna Nacka är den del av 
verksamheten som är utåtriktat fältarbetet på kvällar och helger där ungdomssamornarna 
arbetar tillsammans med polarungdomar i åldern 17-19 år. Ungdomssamordnarna har 
anmälningsskyldighet när de får kännedom om att barn riskerar att fara illa och samarbetar 
nära med socialtjänstens myndighet i pågående ärenden exempelvis genom SSPF (Skola 
Socialtjänst Polis Fritid) för ungdomar i riskzon kriminalitet. Motionen synliggör ett behov 
av att tydligare kommunicera ut vilket arbete som kommunen bedriver så att det blir tydligt 
för medborgare och folkvalda vilket förebyggande arbete som görs och vilka aktörer som 
gör vad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 15 juni 2020, § 184  
Stadsledningskontorets och omsorgsenhetens tjänsteskrivelse den 15 maj 2020 
Bilaga 1. Motion, Fältassistenter i Nacka 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från socialnämnden den 17 december 2019 § 158, inkl. 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 maj 2020 § 
35, inkl. tjänsteskrivelse 
 
- - - - - 
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§ 480 KFKS 2019/ I 080 

Motion – Återinför fältassistenter 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottoson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Västerpartiet föreslår att kommunen ska återinföra fältassistenter. De vill att 
fältassistenterna skall ha ett självständigt uppsökande uppdrag och vara ett stöd för barn 
och ungdomar som har särskilt behov av stöd på fritiden. 
I Nacka kommun driver Välfärd samhällsservice, fältverksamhet i form av Ungdomsteamet 
och Polarna Nacka på uppdrag av socialnämnden, med finansiering från socialnämnden 
och trygghetspaketet. 
Ungdomssamordnarna i ungdomsteamet motsvarar vad många andra kommuner kallar 
fältassistenter. De arbetar i ungdomsteamet med förebyggande arbete på dagtid. På 
helgkvällar och vissa vardagskvällar arbetar de uppsökande med konceptet Polarna. Arbetet 
sker i samverkan med andra aktörer. Genom ungdomsteamets arbete uppfylls en del av 
förslagen i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 15 juni 2020, § 185 
Stadsledningskontorets och omsorgsenhetens tjänsteskrivelse den 15 maj 2020 
Bilaga 1. Motion, Återinför fältassistenter 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från socialnämnden den 24 mars 2020 § 30, inkl. tjänsteskrivelse 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 maj 2020 § 
36, inkl. tjänsteskrivelse 
 
- - - - - 
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§ 481 KFKS 2019/1094 

Motion – Gatuparkering och parkeringstal vid 
nybyggnation 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att ingen kantstensparkering på gator i anslutning till nybyggnation 
planeras inom projekten och att endast krav på parkeringsplats för servicefordon och 
hemtjänst ställs. Vidare föreslås att dagens regelverk för parkeringstal vid nybyggnation 
upphävs. 
Motionen behandlades i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 22 april 2020. Det har 
uppmärksammats att dokumentet som föreslås upphävas, felaktigt har benämnts 
Rekommenderade parkeringstal i Nacka (2013). Dokumentets rätta namn är 
Rekommendation av parkeringstal vid ny- och ombyggnad i Nacka kommun (2014). I 
denna tjänsteskrivelse anges korrekt namn på dokumentets namn genomgående. 
Enheten för strategisk stadsutveckling föreslår, i linje med miljö- och 
stadsbyggnadsnämndens beslut, att kommunstyrelsens föreslår kommunfullmäktige: 
- att avslå yrkandet om att ingen kantstensparkering på gator i anslutning till nybyggnation 
planeras inom projekten eftersom kantstensparkering, eller angöring, behövs för att 
säkerställa de lagkrav som ställs och möjliggöra för det gatuliv kommunen önskar uppnå. 
- att avslå yrkandet att endast krav på parkeringsplats för servicefordon och hemtjänst 
ställs. 
- att delvis bifalla yrkandet att dagens regelverk för parkeringstal vid nybyggnation upphävs 
genom beslut om att upphäva Rekommendation av parkeringstal vid ny- och ombyggnad i 
Nacka kommun (2014). 
Motiven till att upphäva Rekommendation av parkeringstal vid ny- och ombyggnad i Nacka 
kommun (2014) är att ett mer kostnadseffektivt byggande kan uppnås samt uppfyllelse av 
Nackas övergripande mål om hållbart resande. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 208 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 26 maj 2020 
Bilaga 1 Motion från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) den 18 november 
2019 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 22 april 2020 
inklusive tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Rekommendation av parkeringstal vid ny- och ombyggnad i Nacka kommun 
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(2014) 
Bilaga 4 Rekommenderade parkeringstal för bostäder i Nacka (2016) 
 
- - - - - 
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§ 482 KFKS 2019/925 

Motion – Pollineringsplan för Västra Sicklaön 
Motion den 7 oktober 2019 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen tar fram en pollineringsplan för Västra Sicklaön. 
Motionen behandlades i natur- och trafiknämnden den 28 januari 2020 (Dnr NTN 
2019 /231). Natur- och trafiknämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att bifalla 
förslaget i motionen och uppdra åt natur- och trafiknämnden att i arbetet med mål och 
budget för 2021 ta fram kostnads- och ambitionsnivåer för framtagande av en 
pollineringsplan. 
Enheten för strategisk stadsutveckling instämmer i vikten av att beakta frågan om 
pollinerande insekter, men anser att frågan om pollinering bör ses i ett helhetsperspektiv 
tillsammans med andra underlag inom arbetet med biologisk mångfald. Det finns mål om 
biologisk mångfald i flera av kommunens styrdokument, och ur ett ekonomiskt perspektiv 
är det viktigt att göra en avvägning av att använda befintliga verktyg gentemot att ta fram 
nya underlag. Enheten bedömer att de befintliga verktyg som finns ska användas för att 
styra mot de mål som kommunen fastställt i miljöprogrammet. Sammantaget föreslår 
enheten därför att kommunfullmäktige noterar att arbetet med pollinering ingår i 
kommunens samlade arbete med biologisk mångfald och att natur- och trafiknämnden i 
arbetet med mål och budget för 2021 kommer att göra en samlad avvägning av vilka av 
nämndens åtgärder som ska prioriteras. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 209 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och enheten för strategisk stadsutveckling, 
daterad den 10 augusti 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 28 januari 2020, § 6 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse, beslutsunderlag till natur- och trafiknämnden den 28 januari 
2020 
Bilaga 3 Motion -Pollineringsplan för Västra Sicklaön (MP) 
 
- - - - -  
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§ 483 KFKS 2019/I093 

Motion – Avsluta Konsten att skapa stad 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) föreslås 
att kommunen omedelbart avslutar Konsten att skapa stad samt att ansvaret för konst och 
kultur i det offentliga rummet återförs till kulturnämnden då motionärerna anser att 
programmet begränsar den konstnärliga friheten och styr innehållet i den offentligt 
finansierade konsten. 
Ärendet behandlades i kulturnämnden den 26 maj 2020. Kulturnämnden har föreslagit att 
kommunfullmäktige beslutar att avslå förslagen i motionen eftersom vare sig Program fiir 
konst och kultur i det offentliga rummet eller modellen Konsten att skapa stad innefattar 
krav gällande vad offentlig konst ska innehålla. Programmet eller modellen innehåller inte 
heller några övriga begränsningar av den konstnärliga friheten. Enheten för strategisk 
stadsutveckling instämmer i kulturnämndens förslag till beslut föreslår därför att motionen 
avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 210 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 5 augusti 2020 
Bilaga 1 Motion från av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 26 maj 2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 12 maj 2020 
Bilaga 4 Program för konst och kultur i det offentliga rummet 
 
- - - - - 
  



 
96 (123) 

 14 december 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 484 KFKS 2019/ I083 

Motion – Spontan- och deltagarkultur 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna yrkar att Nacka kommun utreder förutsättningarna för spontan- och 
deltagarkultur, ur ungas och ur kulturutövares perspektiv samt att återkomma med förslag 
hur Nacka kan förenkla för och tillgängliggöra spontan- och deltagarkulturen. 
Inom ramen för kulturnämndens ansvarsområden görs insatser för att skapa möjligheter till 
spontan kultur. I planeringen av nya lokaler bedöms möjligheter att kunna nyttja 
utomhusytor som ligger i direkt anslutning till framtida bibliotek och kulturhus. 
I yttranden för detaljplaner ger kulturnämnden förslag att utreda till exempel 
utomhusscener och dansbanor där det kan vara lämpligt. Evenemang i det offentliga 
rummet, i parker eller på andra platser, kräver polistillstånd och handläggning inom 
kommunen, vilket kräver god framförhållning. Samverkan sker för att förenkla 
handläggningen av olika tillstånd. 
Det finns öppen, avgiftsfri kulturskola för alla barn och ungdomar från 7 - 20 år och 
genom stipendiet Peng Direkt ges ungdomar mellan 13 - 20 år möjlighet att arrangera egna 
kulturevenemang. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 211 
Protokollsutdrag från kulturnämnden den 26 maj 2020 § 24 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 4 maj 2020 
Bilaga Motionen 
 
- - - - - 
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§ 485 KFKS 2019/ I 066 

Motion – Satsningar på skolbibliotek och 
skolbibliotekarier 
Motion den 18 november 2019 av Mikael Carlsson mfl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att Nackas skolor ska ha ett väl fungerande skolbibliotek med en 
kompetent skolbibliotekarie och att skolorna ska ges extra pengar för att genomföra detta. 
Regeringen har tillsatt en särskild utredare med uppdrag att föreslå åtgärder för att stärka 
skolbiblioteken i syfte att ge alla elever likvärdig tillgång till skolbibliotek, (Stärkta 
skolbibliotek och läromedel, U 2019:04). I uppdraget ingår även att utreda och föreslå 
åtgärder för att öka tillgången till skolbibliotek och utbildade skolbibliotekarier. Uppdraget 
ska redovisas den 30 november 2020. 
 
Utbildningsnämnden har berett motionen och noterade för egen del att kommunala och 
fristående huvudmän har ansvar för elevers tillgång till skolbibliotek. Utbildningsnämnden 
föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen eftersom det pågår ett utredningsarbete på 
uppdrag av regeringen som kan komma att påverka skollagen gällande motionärernas 
förslag. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 212 
Protokollsutdrag från utbildningsnämnden, daterad 13 maj 2020 § 25 
Tjänsteskrivelse från utbildningsenheten, daterad den 21 februari 2020 
Bilaga Motionen 
 
- - - - - 
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§ 486 KFKS 2020/70 

Motion – Återuppta kommunaliseringen av 
hemsjukvården 
Motion den 27 januari 2020 av Khashayar Farmanbar mfl (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun ställer sig bakom en kommunalisering av 
hemsjukvården, att kommunstyrelsen ges i uppdrag att lyfta frågan gentemot Storsthlm och 
Region Stockholm samt att Nacka kommuns ambition ska vara att kommunaliseringen, och 
den skatteväxling som är en följd av denna, ska vara genomförd senast den 1 januari 2022. 
Socialnämnden och äldrenämnden har berett ärendet utifrån respektive nämnds 
ansvarsområde. Båda nämnderna ställer sig positiva till första att-satsen i motionen, men 
föreslår att den andra och tredje att-satsen avslås. 
Stadsledningskontoret instämmer i socialnämndens och äldrenämndens förslag att bifalla 
den första att-satsen i motionen. Däremot bedömer stadsledningskontoret att även den 
andra att-satsen bör bifallas, då det utifrån medborgarperspektivet finns anledning att 
aktualisera frågan på nytt. Region Stockholm är den enda regionen i landet som fortfarande 
inte överlåtit ansvaret för hemsjukvården till kommunerna. Avseende den tredje att-satsen 
bedömer stadsledningskontoret att det är svårt att fastställa ett specifikt datum för när 
kommunaliseringen ska vara genomförd och föreslår därför att denna att-sats avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 213 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik-och kanslienheten, daterad den 24 
juni 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från socialnämnden den 16 juni 2020, inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från äldrenämnden den 17 juni 2020, inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 487 KFKS 2019/ I 064 

Motion – Föräldralediga fritidspolitikers barns vistelsetid 
på förskola och fritidshem 
Motion den 18 november 2019 av Khashayar Farmanbar mfl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att föräldralediga politiskt förtroendevalda ska kunna välja att istället 
för barnpassningscheckar få rätt till utökade vistelsetimmar dagtid på förskola och 
fritidshem för att kunna närvara på formella politiska möten i kommunen. Om 
föräldralediga politiskt förtroendevalda ska ges möjlighet att utöka antalet timmar i 
förskola, pedagogisk omsorg och fritidshem för sina barn så behöver förtroendeuppdrag 
inom politiken likställas med förvärvsarbete, vilket i nuläget inte är i enlighet med 
skollagen. Det är också tveksamt att behandla politiska förtroendeuppdrag annorlunda än 
andra förtroendeuppdrag och det skulle kunna innebära att kommunen inte behandlar 
medborgare likvärdigt. Det finns med gällande regelverk redan möjligheter att förlägga 
barns vistelsetid i förskola och fritidshem till tid då man som föräldraledig politiker har 
politiska möten på dagtid. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 214 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 4 augusti 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från utbildningsnämnden den 13 maj 2020, § 27 
Bilaga 2 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 488 KFKS 2019/927 

Motion – Dokumentation av Nackas miljöer 
Motion den 7 oktober 2019 av Christina Ståldal med flera (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Christina Ståldal med flera (NL) föreslår att kommunfullmäktige beslutar att utreda 
förutsättningarna för att göra en mer heltäckande dokumentation av Nackas miljöer i de 
områden där stadsbyggnation ska äga rum. I motionen nämns olika områden som bör 
prioriteras. 
 
Av utredningen av motionen framgår att det finns goda förutsättningar för kommunen att 
kunna dokumentera de miljöer som kommer påverkas av stadsutvecklingen. Exempelvis 
kan kommunens lokalhistoriska arkiv utgöra en utgångspunkt för detta fortsatta arbete 
inom området. Det kan noteras att ett samspel i frågan om avseende kulturmiljöfrågor 
redan pågår mellan berörda enheter i kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 28 september 2020, § 243 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 3 
september 2020 
Bilaga 1 Motionen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämndens den 26 maj 2020 inklusive 
tjänsteskrivelse och underliggande handlingar 
 
- - - - - 
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§ 489 KFKS 2019/1172 

Motion – Firande av hundra års demokrati 
Motion den 16 december 2019 av Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motion den 16 december 2019 av Khashayar Farmanbar m.fl. (S) föreslås att Nacka 
kommun i stadshuset genomför lämplig utställning av Riksdagens firande "Ja, Må den leva! 
Demokratin uti hundrade år" samt uppmuntrar kommunens verksamheter att delta i 
firandet. 
Ärendet behandlades i val- och demokratinämnden den 7 september 2020. Val- och 
demokratinämnden har föreslagit kommunfullmäktige att bifalla motionens förslag på så 
sätt att val- och demokratinämnden och kommunfullmäktige får i uppdrag att anordna en 
affischutställning i stadshuset under våren 2021. Val- och demokratinämnden föreslås 
också få i uppdrag att informera kommunens skolor och verksamheter om det 
studiematerial som riksdagen tagit fram. Stadsledningskontoret instämmer i val- och 
demokratinämndens förslag om att bifalla motionens förslag. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 28 september 2020, § 245 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 9 
september 2020 
Bilaga 1 Motion från Khashayar Farmanbar (S) med flera - Ja, må den leva! 
Demokratin uti hundrade år. 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från val- och demokratinämnden den 7 september 2020, 
inkl tjänsteskrivelse. 
 
- - - - - 
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§ 490 KFKS 2019/ I 078 

Motion – Utredning och kartläggning om programmet 
för konst och kultur i det offentliga rummet 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Motionärerna anser att Nackas kulturliv och offentliga konst begränsas av följande tre 
faktorer; yttre hot från extremister, kommersiella intressen samt tjänstepersoner och 
politiker som vill styra konstens innehåll för att påverka opinionen. Därför föreslår 
motionärerna en kartläggning av sårbarheten för yttre hot mot kommunens bibliotek och 
kulturhus, samt konstprogrammets förutsättningar för konstnärlig frihet. 
 
År 2016 antog kommunfullmäktige en strategi mot våldsbejakande extremism och extremt 
våld, som gäller för all kommunalt finansierad verksamhet. Enligt strategin ska arbetet mot 
våld bygga på samverkan inom kommunen och med andra aktörer i samhället, exempelvis 
polis och civilsamhälle. Kommunen har även tagit fram en rutin gällande arbetet mot 
våldsbejakande extremism och extremt våld. Ar 2018 antogs "Program för konst och kultur 
i det offentliga rummet". Programmet anger inte några krav gällande vad offentlig konst i 
Nacka ska innehålla, och inte heller några övriga begränsningar av den konstnärliga 
friheten. Nacka kommun har, i likhet med många andra kommuner, en lång tradition av 
samverkan med bland annat byggherrar och fastighetsägare gällande produktion av konst i 
det offentliga rummet. Bedömningen är att dessa samarbeten genom åren inte har inverkat 
negativt på konstens kvalitet, eller begränsat den konstnärliga friheten utifrån kommersiella  
eller politiska påtryckningar. Mot bakgrund av ovan föreslås att förslagen 1 och 2 i 
motionen avslås. 
 
Tanken med Wall Street Nacka var att skapa en positiv, inbjudande och trygg känsla. 
Stadsledningskontoret kan inte se att det skulle ha funnits en ambition eller vilja att styra 
det konstnärliga uttrycket. Stadsledningskontoret välkomnar den utvärdering av 
"Programmet för konst och kultur i det offentliga rummet" som ska ske i samband med 
mandatperiodens slut. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 26 oktober 2020, § 267 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 22 
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september 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 22 september 2020, § 44, inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Strategi mot vålds bejakande extremism och extremt våld 
Bilaga 3 Program för konst och kultur i det offentliga rummet 
Bilaga 4 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 491 KFKS 2020/202 

Motion – Ändrad inriktning på Nacka bygger stad 
Motion den 2 mars 2020 av Tomas Ottosson mfl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen den 2 mars 2020 av Tomas Ottosson (V) föreslås att ett omtag av projektet 
"Nacka bygger stad" görs med inriktning att huvuddelen av alla bostäderna som byggs ska 
utgöras av hyresbostäder, att Nackas markpolitik ändras, att den tänkta byggnationen i 
Ryssbergen helt utgår och att nödvändiga infrastrukturprojekt inte bromsas mer än vad 
som direkt orsakas av tunnelbanans försening samt att utbyggnad av fotbollsplaner och 
andra idrottsytor ges företräde. 
 
Hur kommunen ska använda sitt markinnehav framgår av "Program för markanvändning 
med riktlinjer för markanvisnings- och exploateringsavtal". Enheten för strategisk 
stadsutveckling konstaterar att för att målet om en stadsutvecklingsekonomi i balans ska 
nås utgör intäkter från markförsäljningar en grundläggande förutsättning. Att göra större 
avsteg från principen om marknadsmässigt pris och nuvarande målsättningen kring 
hyresbostäder får direkta effekter på kommunens förutsättningar att uppnå målet. 
 
Ryssbergen är en del av centrala Nackas utveckling och ingår i genomförandeplanen för 
Nacka stad. Det finns politiska beslut om pågående detaljplanering av Ryssbergen och 
detaljplanen var på samråd sommaren 2018. Förskjutningen i tidplanen av tunnelbanans 
utbyggnad får konsekvenser för genomförandet av vissa projekt. Vad gäller 
trafikinfrastruktur påverkas den framtida bussterminalen som är beroende av tunnelbanans 
driftstart. Utbyggnaden av teknisk infrastruktur görs i takt med stadsutvecklingen på västra 
Sicklaön.  
 
I utvecklingen av territoriet, inklusive utbyggnaden av fotbollsplaner och andra idrottsytor, 
måste en rad avvägningar göras för att säkra en utveckling i linje med kommunens 
övergripande mål. Om utbyggnad av fotbollsplaner och andra idrottsytor ges företräde 
påverkas möjligheten att uppnå andra kommunala mål. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 26 oktober 2020, § 268 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 14 september 2020 
Bilaga 1 Motionen 
- - - - - 
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§ 492 KFKS 2020/325 

Motion – Grönytefaktor Nacka stad 
Motion den 20 april 2020 av Lisskulla Zayane och Ninni Linberg (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motion till kommunfullmäktige den 20 april 2020 av Lisskulla Zayane och Ninni Linberg 
(MP) föreslås att kommunen börjar använda grönytefaktorn i detaljplanearbetet även 
utanför Nacka stad. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 20 april 2020 att 
remittera motionen Grönytefaktor Nacka stad till stadsledningskontoret genom enheten 
för strategisk stadsutveckling samt till miljö- och stadsbyggnadsnämnden genom 
planenheten för utredning och förslag till beslut. 
 
Motionen behandlades i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 23 september 2020. Miljö-
och stadsbyggnadsnämnden har föreslagit att kommunfullmäktige noterar att intentionerna 
i motionen redan uppfylls eftersom det finns möjlighet att ställa krav på gröna värden i 
samband med markanvisningar enligt Program för markanvändning. Miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden har föreslagit att kommunfullmäktige noterar att kommunstyrelsen 
förordar att alla stadsbyggnadsprojekt arbetar aktivt med att bevara, utveckla och följa upp 
gröna värden. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling bedömer att det redan idag är möjligt att ställa krav 
på särskilda gröna värden i samband med markförsäljning i övriga Nacka i linje med 
intentionen i motionen. Det är viktigt att systematiskt arbeta för att bevara och utveckla 
gröna värden i den fysiska planeringen även inom de projekt som inte omfattas av 
Grönytefaktorn - Nacka stad. Enheten för strategisk stadsutveckling instämmer i miljö- och 
stadsbyggnadsnämndens förslag till beslut. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 300 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 2 oktober 2020 
Bilaga 1 Motion Grönytefaktor Nacka stad av Lisskulla Zayane och Ninni Linberg (MP) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 23 september 2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från planenheten, daterad den 4 september 2020 
 
- - - - - 
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§ 493 KFKS 2020/554 

Motion – Skapa ny byggyta på hårdgjord mark genom 
överdäckning 
Motion den 15 juni 2020 av Lisskulla Zayane och Ninni Lindberg (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen tar fram förslag på möjliga platser att överdäcka. 
Överdäckning av väg- och spårområden för att möjliggöra exempelvis bostäder och 
arbetsplatser har flera nyttar, men innebär samtidigt stora investeringar och hantering av 
omfattande och komplexa frågeställningar samt flera inblandade aktörer. 
 
Kommunens inriktning är att alla projekt ska bära sina egna kostnader. De förväntade 
intäkter som kan fås av tillskapandet av byggrätter måste alltså täcka kostnaderna för 
överdäckningskonstruktionen och övriga kostnader. 
 
Det är framförallt kommunens ekonomi som påverkar möjligheten att initiera ytterligare 
kostnadsdrivande projekt som fler överdäckningar sannolikt skulle innebära. En 
stadsutvecklingsekonomi i balans har definierats som att inkomsterna ska vara minst lika 
stora som utgifterna under åren 2014-2030. För att uppnå en stadsutvecklingsekonomi i 
balans krävs ett aktivt arbete för att säkra att inkomster och utgifter taktar med varandra. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 301 
Tjänsteskrivelse från planenheten och enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 28 
september 2020 
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 494 KFKS 2020/556  

Motion – Tillsätt en kommission för att utvärdera mål, 
styrning och planering av Nacka bygger stad 
Motion den 15 juni 2020 av Mikael Carlsson m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen den 15 juni 2020 av Mikael Carlson, Lina Olsson och YuSie Rundkvist Chou 
(NL) föreslås att tillsätta en oberoende kommission för att utvärdera mål, styrning och 
planering av Nacka bygger stad. Kommissionen föreslås utvärdera hur Nacka bygger stad 
kom till och hur styrning och planering av stadsutvecklingsprocessen har bedrivits. Enligt 
förslaget ska kommissionen starta hösten 2020 och avslutas våren 2022. 
 
I stadstutvecklingsprocessen bedrivs arbetet genom sedvanlig politisk hantering i 
kommunfullmäktige, kommunstyrelse och i nämnder där samtliga politiska partier är 
delaktiga. Mål- och budgethantering samt verkställighet står under tillsyn av såväl 
lekmannarevisorer som externa revisorer. 
 
Stadsledningskontorets bedömning är därmed att det inte föreligger skäl för att inrätta en 
särskild kommission för att utvärdera mål, styrning och planering av Nacka bygger stad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 302 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontorets stab daterad den 9 oktober 2020 
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 495 KFKS 2019/829 

Motion – Föreningarnas värdegrund 
Motion den 16 september 2019 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att kommunen ska avkräva alla bidragssökande föreningar en skriftlig 
förhandsförsäkran om att föreningen utan förbehåll bejakar och tillstyrker artiklar 9 och 10 
av Europakonventionen för mänskliga rättigheter. I motionen föreslås även att alla 
bidragssökande föreningar som hyr ut lokaler lämnar en skriftlig förhandsförsäkran om att 
föreningen avser att medge uthyrning till alla politiska partier med representation i Nacka 
kommunfullmäktige och/ eller riksdagen, utan åtskillnad relativt andra hyresgäster. 
 
Ärendet är berett i kulturnämnden och fritidsnämnden som båda föreslår att motionen 
avslås bland annat mot bakgrund att Europakonventionen är inkorporerad i svensk lag 
varför föreningar har att följa denna lag liksom andra lagar i Sverige, samt mot att 
kommunen ej har rådighet över föreningars egna lokaler. 
 
Stadsledningskontoret kan konstatera att föreningarna redan idag behöver följa 
Europakonventionen och att riktlinjerna för lokalupplåtelse av kulturlokaler redan medger 
uthyrning till politiska partier i mån av plats. Att däremot avkräva bidragssökande 
föreningar som hyr ut lokaler en försäkran om att hyra ut till just politiska partier bedöms 
som alltför långtgående, då det inte är en kommunal angelägenhet att styra hur föreningar 
hyr ut sina egenägda lokaler. Däremot kan det konstateras att föreningar och kulturhus som 
har kommunala upplåtelseavtal ska hyra ut lokaler till politiska partier. Mot bakgrund av 
ovanstående föreslår därför stadsledningskontoret att kommunfullmäktige noterar att det är 
möjligt för politiska partier att hyra lokal av de föreningar och kulturhus som har 
kommunala upplåtelseavtal. I övrigt förslås att kommunfullmäktige avslår förslaget om att 
kommunen ska villkora beviljandet av föreningsbidrag med kravet att föreningar som hyr 
ut sina egna lokaler ska vara skyldiga att hyra ut till politiska partier. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 303 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och kultur- och fritidsenheten, daterad den 12 
november 2020 
Bilaga 1 Motion - Föreningarnas värdegrund (SD) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 26 maj 2020 § 25 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 22 april 2020 § 27 
 
- - - - - 
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§ 496 KFKS 2019/926 

Motion – Lokalhistoriskt konst- och bildprogram 
Motion den 7 oktober 2019 av Louise Ollivier (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionären föreslår att kommunen får i uppdrag att undersöka möjligheten till ett 
lokalhistoriskt konst- och bildprogram på olika platser där bilder och förklaringar kan ge 
perspektiv på platsen. Programmet skulle också kunna kompletteras med information 
nåbar via QR-kod. 
 
I Nacka kommun kan medborgare ta del av historiska bilder och berättelser via Nackas 
lokalhistoriska arkiv. I enhetens utredning noteras att kulturhuset Dieselverkstaden givits i 
uppdrag att undersöka fortsättningarna för att genomföra ett mindre pilotprojekt inom 
befintligt avtal om att förvalta och tillgängliggöra det lokalhistoriska arkivet. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 304 
Protokollsutdrag från kulturnämnden den 20 oktober 2020 § 54 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 28 september 2020 
Bilaga Motion – Lokalhistoriskt konst- och bildprogram (MP) 
 
- - - - -  
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§ 497 KFKS 2019/1173 

Motion – Policy för demokratiska samtal 
Motion den 16 december 2019 från Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun tar fram en policy för att belysa de grunder som 
rektorer kan luta sig mot för att neka eller bevilja besök av utomstående som inte anses dela 
värdegrunden hos skolan samt motsvarande policy för besök hos andra kommunala 
arbetsplatser. 
 
Enligt de lagregler och grunder för urval som finns idag kan en skola inte avgränsa en 
inbjudan till politiska partier på grund av vissa partiers åsikter skulle strida mot skolans 
värdegrund. Detta även med utgångspunkt i den grundlagsskyddade yttrandefriheten och 
objektivitetsprincipen. Det har inte framkommit annat än att Välfärd skolas rektorer anser 
att de redan idag har lagstöd och riktlinjer som ger stöd i deras beslut när det gäller att ta 
emot eller neka besökare. Vad gäller studiebesök hos andra kommunala arbetsplatser 
bedömer stadsledningskontoret att detta inte har upplevts som ett problem i 
verksamheterna och det bedöms därför inte föreligga något behov en policy. Det är upp till 
respektive chef att bedöma om och när ett studiebesök är lämpligt. 
 
Mot bakgrund av ovanstående föreslår stadsledningskontoret att motionens bägge att-satser 
avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 305 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola och juridik-och kanslienheten, daterad den 6 oktober 
2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 22 
september 2020, § 52, inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Motion - Policy för demokratiska samtal (S) 
 
- - - - - 
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§ 498 KFKS 2019/1176 

Motion – Elektronisk pornografiblockering i kommunala 
miljöer 
Motion den 16 december 2019 från Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun ska upphandla och implementera elektroniska 
lösningar för pornografiblockering i alla datanätverk i kommunala skolor samt att 
kommunen ska påtala behovet av sådana lösningar i skolor med privat anordnare och 
införa krav på sådana lösningar i kommande upphandlingar. Motionen har behandlats av 
kommunstyrelsens verksamhetsutskott och utbildningsnämnden. Båda instanserna föreslår 
att motionens förslag avslås, med notering om det arbete som redan pågår i kommunens 
skolor och om den fortsatta bevakning som finns av den hemställan som Sveriges 
Kommuner och Regioner lämnat till regeringen om förtydligad lagstiftning gällande 
webbfilter inom skolväsendet. Notering lämnas också om att det är skolhuvudmännen 
själva som bedömer behov av sådana lösningar inom sina skolor och att kommunen inte 
upphandlar fristående skolverksamhet. Den samlade bedömningen är därför att avslå 
motionen, med ovan nämnda noteringar. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 306 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och utbildningsenheten, daterad den 6 
november 2020 
Bilaga 1 Motion - Elektronisk pornografiblockering i kommunala miljöer (SD) 
Bilaga 2. Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från kommunstyrelsens 
verksamhetsutskott den 22 september § 51 
Bilaga 3 Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från utbildningsnämnden den 13 
maj 2020 § 26 
 
- - - - - 
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§ 499 KFKS 2020/197 

Motion – Inför rättighet för barn att träffa 
myndighetsperson utan vårdnadshavare 
Motion den 2 mars 2020 av Andreas Falk m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna vill stärka barns möjligheter till delaktighet vid socialtjänstens insatser genom 
att införa en rättighetsgaranti, som innebär att alla barn ska ha rätt att träffa en 
myndighetsperson utan vårdnadshavare. Motionen tar särskilt upp de barn som är utsatta 
for våld och förtryck i sitt hem. 
 
Arbets- och företagsnämnden och socialnämnden har berett motionen och lämnat 
synpunkter utifrån respektive nämnds ansvarsområden. Nämnderna konstaterar att det 
redan finns en möjlighet för myndighetsperson eller socialsekreterare att träffa barn utan att 
deras vårdnadshavare samtycker eller är närvarande, vilket regleras i socialtjänstlagen (SoL). 
Det går även att belägga uppgifter med sekretess gentemot vårdnadshavaren enligt 
offentlighet och sekretesslagen (OSL), vilket möjliggör för en socialsekreterare att inte 
behöva informera vårdnadshavaren vad man pratat med barnet om utan detta kan man då 
vänta med till dess att skydds bedömning gjorts. Stadsledningskontoret konstaterar att det 
redan finns lagligt grundade möjligheter att träffa barn utan att deras vårdnadshavare 
samtycker eller är närvarande. Det kan konstateras att enligt föräldrabalken har ett barns 
vårdnadshavare en relativt långtgående rätt och skyldighet att bestämma i frågor som rör 
barnets personliga angelägenheter. Kommunen har inte möjlighet att införa en absolut 
rättighetsgaranti som föreslås i motionen, eftersom en sådan skulle gå utöver gällande lag. 
Stadsledningskontoret poängterar vikten av att socialsekreterare och andra 
myndighetspersoner alltid ska göra allt for att skydda barnet. Det föreslås att 
kommunfullmäktige noterar informationen, om möjligheten for barn att träffa en 
myndighetsperson i samband med utredning utan vårdnadshavares samtycke eller närvaro 
enligt gällande lagstiftningen, till protokollet. Motionen bedöms därför inte föranleda några 
ytterligare åtgärder och är därmed färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 307 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 3 
november 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från arbets- och företagsnämnden den 23 september 2020, § 
42, inklusive tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från socialnämnden den 29 september 2020, § 114, 
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inklusive tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Motion - Inför rättighet för barn att träffa myndighetsperson utan vårdnadshavare 
 
- - - - - 
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§ 500 KFKS 2020/329 

Motion – Folkets hus lokaler i Fisksätra centrum 
Motion den 20 april 2020 av Mikael Carlsson och YuSie Rundkvist Chou (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Initiativtagarna till motionen föreslår att kommunen garanterar Fisksätra Folkets Hus 
lokaler motsvarande minst de gamla lokalerna i skolan, förhandlar med Stena om att ge 
plats för dessa lokaler i Fisksätra centrum samt tar initiativ till och stödjer en projektering 
av lokalerna i samarbete med föreningen, biblioteket, Stena m.fl. Ärendet har beretts 
tillsammans med kultur- och fritidsenheten och har behandlats i kulturnämnden den 20 
oktober 2020. Kulturnämnden hyrde tidigare kulturhuslokaler i en del av byggnaden på 
fastigheten Nacka Erstavik 26:248 (Fisksätraskolan). I september 2019 överlät Nacka 
kommun fastigheten och kulturhuslokalerna flyttade till tillfälliga lokaler i anslutning till 
Fisksätra Centrum i juni 2020. I samband med överlåtelsen kom kommunen och Stena 
Fastigheter överens om att initiera ett arbete gällande kommunens långsiktiga behov av 
kulturhus i Fisksätra. Dessa diskussioner påbörjades under våren 2020 och pågår alltjämt. 
Målet med arbetet är att skapa ändamålsenliga lokaler för en bred kulturverksamhet där 
lokalerna ska vara verksamhetsanpassade och kunna samnyttjas effektivt och bokas av en 
mångfald aktörer som vill bedriva kulturverksamhet i Fisksätra. Mot bakgrund av ovan 
föreslås att kommunfullmäktige notera att det redan pågår ett arbete som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen, och att motionen med detta är färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 308 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning, daterad den 2 november 2020 
Bilaga 1 Motion - Folkets hus lokaler i Fisksätra centrum (NL) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 20 oktober 2020 § 56 
 
- - - - -  
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§ 501 KFKS 2020/457 

Motion – Träningsbana för cricket  
Motion den 18 maj 2020 av Ella Tegsten m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun utreder möjligheterna till att anlägga en 
träningsbana för cricket i Fisksätraområdet. Motionen har behandlats av fritidsnämnden 
den 23 september 2020 som beslutade att föreslå kommunfullmäktige att bifalla förslagen i 
motionen på så sätt att kultur- och fritidsdirektören får i uppdrag att utreda möjligheten att 
anlägga en träningsbana för cricket i Fisksätraområdet. Enheten för strategisk 
stadsutveckling instämmer i lämpligheten att utreda förslaget inom Fisksätra IP och att 
effektivisera ytorna runt befintlig bollplan. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 309 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling och planenheten, daterad den 
1 7 november 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 23 september 2020 § 78 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse från kultur-och fritidsenheten, den 1 september 2020 
Bilaga 3 Motion - Träningsbana för cricket (S) 
 
- - - - - 
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§ 502 KFKS 2020/560 

Motion – Inför krisklausuler i kulturavtalen 
Motion den 15 juni 2020 av Mattias Qvarsell m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna pekar på att Nacka kommun har infört en modell med flera privata aktörer 
som levererar välfärdstjänster, och att kommunen i och med detta har försökt reglera bort 
sitt ansvar för att verksamheten bedrivs med rimliga förutsättningar. Motionärerna menar 
att det inte finns några krav gällande personalens villkor i avtalen med kommunen, och att 
det inte finns några riktlinjer om att fullfölja utbetalningar som ställts in till följd av 
pandemin. Motionärerna vill därför att kommunens kulturavtal ska förstärkas med en 
krisklausul som säkerställer ett ansvarsfullt agerande mellan kommunen och 
kulturaktörerna. Vidare vill motionärerna att kommunens avtal med externa aktörer 
förutsätter bra villkor för de som anlitas i verksamheterna. 
 
I avtalen med driftsaktörerna inom kulturnämndens ansvarsområde regleras 
arbetsmiljöansvaret. Lagar, kommunala beslut och riktlinjer ska efterlevas och avvikelser 
som påverkar verksamheten ska snarast meddelas till kommunen. Enligt avtal förbinder sig 
leverantörerna att förebygga skador och tillbud som kan drabba personal. Leverantörerna 
förbinder sig även att ha erforderliga försäkringar för sin verksamhet. Kulturnämndens 
bedömning är att ovan regleringar i avtalen ger förutsättningar för bra arbetsvillkor. 
 
Det är svårt att definiera och avtala om kriser, därför bör man inte på förhand definiera vad 
som utgör en kris, utan snarare hänvisa till oförutsedda händelser som medför att endera 
parten inte har möjlighet att uppfylla avtalet med rimliga medel och resurser. Det vanliga är 
därför att man avtalar om "force majeure", det vill säga oförutsedda och extraordinära 
händelser som inverkar på möjligheterna att uppfylla ett avtal. I nämndens driftsavtal som 
upphandlats avtalas om "force majeure", vilket bedöms tillräckligt i händelse av kris. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 310 
Protokollsutdrag från kulturnämnden den 20 oktober 2020 § 55 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 6 oktober 2020 
Bilaga Motion - Inför krisklausuler i kulturavtalen (S) 
 
- - - - - 
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§ 503 KFKS 2020/198 

Motion – Förvalta Danvikens hospital och utred 
möjligheten att skapa ett kulturcentrum 
Motion den 2 mars 2020 av Carl-Magnus Grenninger och Mattias Qvarsell (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun ser till att Danvikens hospital förvaltas så att 
byggnadens kulturhistoriska värde bevaras, utreder möjligheterna att köpa hospital-
byggnaden samt utreder möjligheterna till ett kulturcentrum i Danvikens hospital. Ärendet 
har beretts tillsammans med kultur- och fritidsenheten och har behandlats i kulturnämnden 
den 20 oktober 2020. 
 
Danvikens hospital ägs sedan 2018 av Aspect Hospitality 2016:1 AB. Byggnaden är klassad 
som byggnadsminne sedan 2016 och är i stort behov av renovering. Ett flertal 
förelägganden gällande bristande underhållsåtgärder har utfärdats av såväl länsstyrelsen 
som Nacka kommun. Tidigare fastighetsägare försattes i konkurs våren och vid en auktion 
i september 2020 köptes fastigheten av företaget Gullringsbo Egendomar. Den nya ägaren 
har uttalat att restaurering, planering, uthyrning och förvaltning av fastigheten kommer att 
genomföras. Föreläggandena kommer att flyttas över till nya ägare. Beaktande av 
byggnadens kulturhistoriska värde sker därmed. Investeringstakten i kommunala 
välfärdsfastigheter såsom till exempel skola och förskola förväntas vara fortsatt hög 
samtidigt som de ekonomiska förutsättningarna är begränsade. Enskilda satsningar som 
inte inrymmer kommunala verksamheter är därmed inte möjligt. Det är heller inte 
kommunens uppgift att investera i fastigheter som inte ska inrymma kommunala 
verksamheter. Med anledning av ovanstående bör inte fortsätta utreda möjligheten till ett 
köp av hospitalbyggnaden. Ytterligare nyetableringar av kulturcentra i kommunen och i 
Sicklaområdet bedöms inte kunna prioriteras då nya projekt, som bedöms kunna svara upp 
mot behovet av nya kulturcentrum i kommunen, redan är planerade. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 311 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning, den 13 oktober 2020 
Bilaga 1 Motion från Carl-Magnus Grenninger och Mattias Qvarsell (S) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 20 oktober 2020 § 53 
 
- - - - - 
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§ 504 KFKS 2020/1182 

Motion – Likvärdighet förskola skola 
Motion den 14 december 2020 av Emelie Norborg Friberg m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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§ 505 KFKS 2020/1183 

Motion – Miljödeklarera byggande av flerfamiljshus i 
Nacka 
Motion den 14 december 2020 av Christina Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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§ 506 KFKS 2020/1184 

Interpellation – Visselblåsarfunktion i kommunen 
Interpellation den 14 december 2020 av Majvie Swärdh (S) till kommunstyrelsens ordförande Mats 
Gerdau (M) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
- - - - - 
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§ 507 KFKS 2020/1185 

Interpellation – Bevakning av kommunantikvariska 
värden i planprocessen 
Interpellation den 14 december 2020 av Christina Ståldal (NL) till miljö- och stadsbyggnadsnämndens 
ordförande Cathrin Bergenstråhle (M) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
- - - - - 
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§ 508 KFKS 2020/1186 

Interpellation – Hur drabbar de ökade 
tunnelbanekostnaderna Nackaborna? 
Interpellation 14 december 2020 av Christina Ståldal (NL) till kommunstyrelsens ordförande Mats 
Gerdau (M) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
- - - - - 
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§ 509 KFKS 2020/1187 

Interpellation – Åtgärder för att kräva att regionen tar 
sitt fulla vårdansvar mot vårdbehövande på särskilda 
boenden i Nacka 
Interpellation 14 december 2020 av Lisa Rasmussen (V) till äldrenämndens ordförande Karin Teljstedt 
(KD) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
- - - - - 
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